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Постигнатата в Брюк-
сел отсрочка за внос на
петрол от Русия до края на
2024 г. е безспорен успех
за България, заяви вице-
премиерът и министър на
икономиката и индустрия-
та Корнелия Нинова след
като стана ясно, че за

страната ни ще има специ-
ално изключение от ембар-
гото за руския петрол. “Ра-
зумът надделя над крайно-
то политическо говорене.
Българският национален
интерес е защитен. Българ-
ската индустрия и домакин-
ства ще усетят ефекта от

това добро решение по
цените”, каза Нинова.

“Виждам, че в Брюксел
вече се говори за таван на
цените на природен газ и
електричество. Ние отдав-
на говорим, че това трябва
да се случи. Понесох мно-
го упреци, но времето до-
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Едва 33% от българите между 25 и 35 г. са завършили универ-
ситет, сочи анализ на Евростат. Страната ни е сред държавите
в ЕС с най-малко висшисти на глава от населението.
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Îòñðî÷êàòà å
óñïåõ çà Áúëãàðèÿ
Домакинствата ще усетят ефекта от това
решение по цените, заяви вицепремиерът
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казва правотата на такава
мярка. Доказва я и практи-
ката в някои европейски
държави. Сигурна съм, че
ще го направим и ние. Дано
да не е късно”, заключи ви-
цепремиерът.

В навечерието на 1 юни образователни институции в Благоевград участваха в “Училищна панорама”,
която се проведе под наслов “Учи, докато се забавляваш”. На нея ученици представиха
предмети и лакомства, които сами са изработили
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нес не е само Денят на детето.
Първи юни не е просто време за
детски тържества в градинки, рису-
ване по асфалт, концерти по кварта-
ли и спортни състезания с награди.

Това е Денят на срама на възра-
стните. Времето, в което те трябва
много ясно да осъзнаят какво не са
направили за подрастващите през
изминалите 12 месеца.

А списъкът не е хич кратък и за
всяка грешка в него възрастните
трябва да поискат прошка. Защото
срещу едно детско провинение стои
родителска, учителска или чиновни-
ческа вина.

Осъзнаването обаче е много,
много трудно. Вместо да търси вина
в себе си, възрастният обичайно
прехвърля топката на друг. Той се
присмива на гимназиста за поред-
ния “бисер”, който е произвел на
поредния изпит. Смешен обаче не е
ученикът. Смешен е министерският
чиновник, който е наредил децата да
се питат: “Какво е искал да каже
авторът?”.

Изтипосването на снимки на
полуголи абитуриентки в социални-
те мрежи или новини в медиите за
пияни зрелостници, вандалствали по
улиците, е скандално не за децата, а
за родителите им. Именно те са
кривнали твърде рано от пътя, наре-
чен “възпитание”, и са оставили по
него да вървят външни за семейст-
вото хора.

Äåí íà

ñðàìà

Д

Деси ВЕЛЕВА

Стр. 5

СНИМКА БТА

ÈÍÔËÀÖÈßÒÀ

ÌÎÆÅ ÄÀ ÍÈ

ÑÏÐÅ ÇÀ

ÅÂÐÎÒÎ

Стр. 2, 10 и 11

ÎÁÂÈÍßÅÌÈßÒ

ÇÀ „ÕÅÌÓÑ”

ÏÎÑÎ×ÂÀ ÈÌÅÍÀ

Стр. 8

КОРНЕЛИЯ НИНОВА ЗА ПЕТРОЛНОТО ЕМБАРГО:



БЪЛГАРИЯ
СРЯДА

1 ЮНИ2
2022

Áúëãàðèÿ å ñðåä ñòðàíèòå
ñ íàé-ìàëêî âèñøèñòè â ÅÑ
Едва 33 на сто от сънародниците ни са завършили университет

България е сред страните в Евро-
пейския съюз с най-малко висшисти на
глава от населението. Това показва
последният анализ на Евростат. В
същото време повечето държави отбе-
лязват ръст в броя раздадени дипломи.

Изследването обхваща младите хора
между 25 и 35 години. От данните става
ясно, че само около 33% от българите
са продължили образованието си в уни-
верситет след гимназия и са го завърши-
ли успешно. Средно за Европа дипломи
имат над 40 на 100 от гражданите.

Люксембург, Ирландия и Кипър

Министърът на труда
и социалната политика
Георги Гьоков и неговият
политически кабинет ще
се включат днес в празни-
ка на детето в София, кой-
то е под наслов “Нека
всеки ден да е ден на дете-
то”. Изявата е организи-
рана от Държавната аген-
ция за закрила на детето.

В 11 часа от “Ларго-
то” ще тръгне дефиле на
ученици от столични учи-
лища начело с мажоретен
състав и духов оркестър.
В 11,20 ч. в пространство-
то между кино “Кабана” и
мемориала на Първи и
Шести пехотен полк деца-
та ще пуснат в небето 100
балона с детски послания.
Програмата ще продължи
с детски изпълнения, изне-
нади и подаръци на сцена-
та на кино “Кабана”.

Тази година акцент на
празника е темата за безо-
пасността на децата в
мрежата. С игри с награ-
ди децата ще научат инте-
ресни факти и ще получат
съвети за сърфирането в
интернет от представите-

имат най-висок дял висшисти - над 60
на 100 от населението. В дъното на
класацията са Румъния, Италия и Ун-
гария с около 30%. Има явна полова
разлика сред хората с университетска
диплома - по-голям дял жени на възраст
между 25 и 34 години са висшисти,
отколкото мъже (47% за жените и 36%
за мъжете). Страните членки на ЕС си
поставят цел да повишат дела на насе-
лението в ЕС на възраст между 25 и
34 години, което е завършило висше
образование, до 45% към 2030 г.

В последните години България поч-

ти не е повишила процента висшисти,
казват от Националното представител-
ство на студентските съвети. За това
допринасял и големият брой наши сту-
денти зад граница. “Само за последна-
та година около 3700 са кандидат-сту-
дентите в Нидерландия”, каза Ангел
Стойков от студентската организация.

През последните години у нас поч-
ти спря приемът в университет с от-
делни изпити и се взема оценката от
матурата, с което се смята, че входът
във вуз е улеснен. В същото време се
наблюдава процес на повече отпадане

на студенти по време на обучението
им. Според официални данни на Ми-
нистерството на образованието и на-
уката от миналата година средно 40
на сто от студентите, приемани в ба-
калавърска степен, не са успели да
вземат диплома. В 22 професионални
направления пък не могат да завършат
и половината от приетите. Статисти-
ката е от Националната карта на вис-
шето образование. Тя сочи още, че в
Югозападния и в Северозападния рай-
он на планиране има сериозен недо-
стиг на университети.

Вандалска проява към бариерата на русенския
кей беше заснета от охранителни камери. Кадрите
показват как в късните часове на 28 май младеж
чупи част от декоративните ламели на подвижната
бариера. Тя беше поставена с цел възпрепятстване
преминаването на автомобили по алеите на кея, като
там се допускат само превозни средства със специ-
ален режим на движение или с разрешение.

В процес на изясняване е мащабът на нанесената
щета, а записът с кадрите от нарушението е изпра-
тен в полицията за идентифициране на извършителя.

Община Русе отправя апел към всеки, който има
информация за самоличността на лицето, извършило
посегателството, да сигнализира органите на реда.

Започна подписка против за-
криването на Районния съд в
Гълъбово и селата от региона.
Висшият съдебен съвет е открил
процедура по закриване на мно-
жество съдилища в малките общи-
ни в България. След затварянето
на съда в Гълъбово  трябва да

Борислав Колев, обвиняем за
пране на 53 млн. лв. по делото
“Хемус”, разкри вчера името на
човека, който е вземал парите, след
като са били теглени от банката.
Колев разказа, че организатор в
схемата е бил Георги Георгиев от
Лом, който го придружавал при
тегленето на парите. Банкнотите са
носени в чейндж бюро на ул. “Хри-
сто Ботев” в София, после са транс-
портирани от мъж с малко име
Иван до офиса на фирма “Булст-
рой груп ИГ” в Благоевград, която
е част от схемата. Данни от мобил-
ните оператори показали, че Колев
е бил в банката с пълномощниците
на кухите дружества, после в рай-

Ãåîðãè Ãüîêîâ ñå
âêëþ÷âà â èçÿâàòà
„Íåêà âñåêè äåí
äà å äåí íà äåòåòî”

Êàìåðè çàñíåõà
âàíäàëèçúì
íà ðóñåíñêèÿ êåé

ли на отдел “Кибер-
престъпност” при ГДБОП
в МВР и от Комисията за
защита на личните данни.

 БЧК ще отбележи
Международния ден на де-
тето с показно обучение
за спазване на правилата
на движение с деца от сто-
личната 166 ДГ “Веселуш-
ка”, което ще се проведе в
хотел “Маринела”. Добро-
волци ще демонстрират
техники по пътна безопас-
ност и първа долекарска
помощ на 6-годишните
малчугани. Инициативата
се реализира с подкрепа-
та на партньорски органи-
зации, членове на Нацио-
налния дарителски фонд
на БЧК за подпомагане на
деца, пострадали при
пътни инциденти. Събра-
ните средства се предоста-
вят два пъти годишно във
връзка с 1 юни и Коледа.
От началото на тази годи-
на са подпомогнати семей-
ствата на 33 деца с 22 800
лв., а приблизително 1 000
деца са получили финан-
сова подкрепа от учредя-
ването на Фонда.

Â Ãúëúáîâî ñúáèðàò ïîäïèñè ïðîòèâ
çàêðèâàíåòî íà Ðàéîííèÿ ñúä

бъдат закрити Нотариалната кан-
тора, Службата по вписвания и
други административни структу-
ри. “Всичко това би причинило
изключителни неудобства на жи-
телите на нашата община, които
ще са принудени да пътуват дру-
гаде за едно пълномощно, нотари-

ална сделка и други”, посочват от
общината.

До 30 юни e обявено общест-
вено обсъждане на това предло-
жение. До тази дата се събират
мнения и становища. По послед-
ни данни в община Гълъбово жи-
веят 11 897 души.

СНИМКА БТА

Студенти и преподаватели участваха в състезанието „Езикови майстори“, което се проведе
в Югозападния университет „Неофит Рилски“.  Събитието е по проект „Написаното остава.
Пиши правилно!“ на Института по български език „Проф. Любомир Андрейчин“ към БАН

Îáâèíÿåìèÿò çà àôåðàòà „Õåìóñ”
çàïî÷íà äà ïîñî÷âà èìåíà

она на чейндж бюрото, а след това
и в Благоевград.

Колев директно обяви пред
Софийския градски съд, че го е
страх, особено след едно много
любопитно изтичане на информа-
ция за прословутия му разпит пред
главния прокурор Иван Гешев. “На
21 декември дадох показания в
присъствие на двама прокурори,
разследващ полицай и г-н главния
прокурор. Моите показания при-
ключват в 19 часа същата вечер. А
в 21 часа в интернет медии са ци-
тирани имената на 2 лица, които
съм посочил - лица, които са от
съществено значение за разследва-
нето”, заяви той пред съда.

Колев остава под домашен
арест, реши Софийският апелати-
вен съд, с което магистратите
потвърдиха определението на Со-
фийския градски съд. Защитата му
поиска по-лека мярка за неотклоне-
ние - парична гаранция в разумен
размер. Като причина беше посоче-
но, че Колев съдейства на разслед-
ването. Според адвоката му Хрис-
то Ботев клиентът му не е единст-
веният участник в разследваната
схема. “Ако моето място е тук, със
сигурност има и други хора, които
да застанат до мен. Аз съдействам
- други лъжат и манипулират. Като
че ли гледаме различни мачове с
прокуратурата”, подчерта Колев.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Премиерът Кирил Петков

Áúëãàðñêàòà äúðæàâà
íå ìîæå äà ïðîäúëæè
äî áåçêðàé äà ïîäêðåïÿ
òàêîâà ëóêñîçíî
ïðåáèâàâàíå íà
óêðàèíñêèòå áåæàíöè

Варненските социалисти избраха Павел Раличков за своя лидер. Той спечели надпреварата
със 138 “за” срещу опонента си Христо Боев. “Пожелавам на Павел да запази силата на
своя дух и да бъде с все така голямо сърце. На добър час и - вятър в платната!”, написа
варненският депутат от “БСП за България” Борислав Гуцанов в социалната мрежа

БСП във Велико Търново
започна усилена подготовка за
местните избори догодина.
Социалистите избраха пре-
дизборен щаб от 20 души.
Целта е да бъдат подбрани
кандидатите за кметове в на-
селените места и партийният
актив да бъде подготвен за
предстоящия догодина вот.
Щабът е отворен за допълва-
не и в оставащото време до
изборите към него ще бъдат
включвани и още хора.

“Стабилността на правител-
ството и добрите леви полити-

Интеграционната про-
грама за настаняване на
украински бежанци във
вътрешността на страна-
та се прекратява. Това
обяви вицепремиерът Ка-
лина Константинова във
видеообръщение. До това
решение се е стигнало
след безуспешните опити
за преместване на хората
от хотели по Черномори-
ето към държавните по-
чивни бази във вътреш-
ността на страната. Бе-
жанците, които няма къде
да отидат, ще бъдат вре-
менно настанени в буфер-
ните центрове в Сарафо-
во и Елхово.

От началото на война-
та в Украйна у нас са
пристигнали над 300 000
души, като временна за-
крила и подслон са поучи-
ли 110 000, поясни Кон-
стантинова. Тя припомни,

ки, които БСП успява да реа-
лизира чрез управлението, ни
дават спокойствие и увереност
да погледнем към местните
избори и да се подготвим за
тях през 2023 г. Предсрочни
парламентарни избори са не-
мислими, за тях бленуват само
политическите ни опоненти,
които имаха възможността да
управляват 10 години и всички
видяхме на какво са способ-
ни”, заяви председателят на
търновските социалисти Ми-
хаил Михалев, който оглавява
и предизборния щаб.

Òúðíîâñêèòå ñîöèàëèñòè
óñèëåíî ñå ãîòâÿò
çà ìåñòíèÿ âîò

Ïðåêðàòèõà ïðîãðàìàòà
çà ïðåìåñòâàíå íà áåæàíöèòå
Украинците ще бъдат настанявани временно в центровете в Сарафово и Елхово

че мярката с настаняване-
то в хотелите е била вре-
менна, докато бежанците
си стъпят на краката. За-
крилата е право, а не
задължение, коментира
Константинова.

Нито един бежанец не
отпътува вчера от жп га-
рата във Варна с бързия
влак за София в 10,30 ч. В
някои държавни бази вече
има хора, които са се
възползвали от тях. Пове-
чето от бежанците обаче
са предпочели сами да
осигурат престоя си у нас
и си търсят квартири на
първа линия по Черномо-
рието. 74 възрастни и 23
деца са настанени в база-
та на БДЖ в Паничище.
От базата съобщиха, че е
осигурен микробус, с кой-
то се доставя храна, ле-
карства и необходимите
стоки за хората. Четири

украинки с 9 деца са
първите, които ще бъдат
настанени в сградата на
бившата Белодробна бол-
ница в Пловдив, която
функционира като време-
нен център за пребивава-
не.

Буферният център в
Елхово е с капацитет за
1700 души във фургони на
площ 27 дка. Той беше
изграден през 2019 г. за
настаняване на нелегални
мигранти, преминали не-
законно българо-турската
граница. В Сарафово в
момента могат да бъдат
приети 250 души, но има
възможност да бъде издиг-
нат палатков лагер, който
да поеме 1000 души.

По-рано стана ясно, че
държавата е превела пари-
те за април на хотелите и
местата за настаняване на
украински бежанци. Пла-

тени са 52 466 487 лв. с
включен ДДС на 384 юри-
дически лица, извършващи
дейност в 687 места за на-
станяване по смисъла на

Закона за туризма. По
втория етап от програма-
та са одобрени 459 броя
заявления от кандидати,
осъществили 1 246 167

Кръводарителите да получават вау-
чер за 50% от дневното трудово възнаг-
раждение, което към март е 41,70 лв.
Целта е да се прекрати търговията с кръв
и кръвни продукти. Това е записано в
проекта за промени в Закона за кръвта,
кръводаряването и кръвопреливането,
внесен в НС от депутата от “БСП за
България” проф. Георги Михайлов и
негови колеги от управляващата коали-
ция. С измененията се запазва основният
принцип за доброволност и безвъзмезд-
ност на кръводаряването, но в разходите
за вземане на кръв се включват нови сти-

Êðúâîäàðèòåëèòå ùå ïîëó÷àâàò
âàó÷åð çà ïîëîâèí íàäíèöà

мули, а на досегашните се увеличава
финансирането. И в момента лечебните
заведения плащат за кръв при спешни
случаи и при липса на наличности от
необходимата кръвна група, за производ-
ство на ваксини, серуми и имуноглобу-
лини, за научноизследователски цели от
90 до 100 лв. Предлага се занапред цени-
те да са от 120 до 180 лв. на литър кръв.

В проекта на депутатите остава пра-
вото на 2 дни платен отпуск за кръво-
дарителите и на подкрепителна храна и
напитки, но стойността им от 8 лв. ста-
ва 15 лв.

броя нощувки на 67 058
разселени на обща стой-
ност 49 846 680 лв. лева
без ДДС, респ. 54 295 059
лева с включен ДДС.
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Òþòþíúò óáèâà
18% îò áúëãàðèòå
Само 15 на сто от хората с рак на белия дроб никога не са пушили

ОБЯВА

¬Ë Í‡ÌˇÚ

Ì‡ ÏËÚËÌ„-ÔÓÍÎÓÌÂÌËÂ ÔÓ ÒÎÛ˜‡È
ƒÂÌˇ Ì‡ ¡ÓÚÂ‚ Ë Á‡„ËÌ‡ÎËÚÂ
Á‡ Ò‚Ó·Ó‰‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ

Ì‡ 2-Ë ˛ÌË - ˜ÂÚ‚˙Ú˙Í, ÓÚ 18:00 ˜‡Ò‡
ÔË Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ ì¡‡ÚÒÍ‡Ú‡ ÏÓ„ËÎ‡î ‚ ¡ÓËÒÓ‚‡Ú‡ „‡‰ËÌ‡.

¡˙Î„‡ÒÍËˇÚ ‡ÌÚËÙ‡¯ËÒÚÍË Ò˙˛Á
Ë √‡‰ÒÍËˇÚ Ò˙‚ÂÚ Ì‡ ¡—œ —ÓÙËˇ Разследващите проверяват

кремациите в София за три
години назад. Най-късно днес
се очаква да се получи справ-
ка колко починали са били
оставени за кремиране от об-
виняемия за незаконните по-
гребения Георги Енев.

В петък е постъпил още
един сигнал от роднина на

Социалните услуги, предоставяни
от Община Русе, достигат до 3150 по-
требители, а 1200 лица са наети като
персонал, който полага необходимите
грижи за нуждаещите се. Това стана
ясно от първото заседание на Съвета
по въпросите на социалните услуги,
създаден наскоро. На него бяха обсъ-
дени и възможностите за помощ на

Ïðîâåðÿâàò êðåìàöèè çà 3 ãîäèíè íàçàä
починал, за който е устано-
вено, че също не е извърше-
на кремация, след като близ-
ките му са направили про-
верка.

В понеделник бяха откри-
ти тленни останки на още
шестима души, които са по-
гребани незаконно  край с.
Клисура до Банкя.

Към момента няма данни
за престъпление за човека,
който е помагал в разкопава-
нето на импровизираните
гробове, но във вчерашния
ден той е бил разпитан като
свидетел.

Назначени са множество
ДНК експертизи, които пред-
стои да бъдат направени.

Ñîöèàëíèòå óñëóãè â Ðóñå äîñòèãàò äî íàä 3 õèë. äóøè

децата и младежите от Центровете за
настаняване от семеен тип за деца и
младежи с увреждания, които са
навършили 25-годишна възраст и не от-
говарят на профила на социалните ус-
луги. Присъстващите се обединиха око-
ло идеята, че адаптирането на децата и
младежите към нова среда крие изклю-
чителен риск за живота им, поради

което е в техен интерес да не се пред-
приемат мерки по преместването им.

Обсъдена беше темата за реформира-
не на Дома за стари хора “Възраждане”.
Предстои да бъде разработен План за
действие, който да включва анализ на
материалната база, с която разполага
специализираната институция, изготвяне
на оценки на потребностите на настане-

ните в институцията потребители, про-
учване сред персонала, който е ангажи-
ран с предоставянето на услугите в дома.

Съветът по въпросите на социал-
ните услуги има за цел да подпомогне
анализа на потребностите от социал-
ни услуги и ефективността им на об-
щинско ниво, както и да дава предло-
жения за подобряване качеството им.

За близо 18% от всички
смъртни случаи в България тю-
тюнопушенето е една от основ-
ните причини. Средно за стра-
ните от ЕС този процент е 17,
сочат данните от доклад на Ев-
рокомисията “Здравен профил
за България - 2021 г.”. Той е
представен по повод 31 май -
Световния ден без тютюн. От
офиса на СЗО в България пред-
ставиха призива на организаци-
ята за налагане на екоданък
върху производителите, дистри-

буторите и потребителите на
тютюн по цялата верига на до-
ставки за въглеродни емисии.
Тази година мотото на кампани-
ята е “Тютюнът - заплаха за
околната среда” и се фокусира
върху по-малко известните вре-
ди извън познатите рискове за
общественото здраве.

Възрастните българи са
сред най-много пушещите ев-
ропейци - през 2019 г. почти
всеки трети (29%) е пушил
всекидневно. През 2018 г.

около 38% от 15-годишните
момичета и 26% от момчетата
са съобщили, че са пушили
през последния месец, което е
най-високият процент в ЕС.

Данните от проучване на
коалиция “За живот без тютю-
нев дим” и “Блу линк нет” през
2021 г. показаха, че 45-50% от
младите хора у нас пушат.
Около 95% от анкетираните
тогава не одобряваха бремен-
ни или млади майки да пушат,
а над 60% от младите заявиха,

че са против рекламирането на
тютюневи изделия, но въпреки
това пушат. Все по-популярни
сред младите са нагреваемите
цигари заради възможността да
се пушат на закрито. Според
експерта от коалиция “Живот
без тютюнев дим” д-р Маша
Гавраилова наргилетата са не
по-малко опасни за здравето,
тъй като вдишването на дима
става много по-продължител-
но, отколкото да се изпуши
една цигара и после за извест-

По случай Деня на детето кметът на
община “Тунджа” Георги Георгиев връчи
парична награда на талантливите деца -
близнаците Димана и Янимир  Демиреви
от с. Маломир, които са носители на мно-
гобройни награди от национални и реги-
онални фолклорни фестивали и неведнъж
са участвали в събития и празници на об-
щината.

Искаме да ги на-сърчим, за да продължа-
ват все така да бъдат радост и гордост за
родителите и близките си и за цялата общи-
на, заяви Георгиев, а Димана изпя като по-
здрав една от многобройните народни пес-
ни, с които се изявява на сцена.

Общината е превела 10 000 лв. по смет-
ката на Виктор Костадинов от с. Кабиле за
подпомагане рехабилитацията и лечението
му в клиника в Истанбул. “За нас остава
удовлетворението, че му помагаме, защото
напредъкът му е голям и е видим за всички.
Радваме се, че трета година успяваме да под-
крепим него и родителите му в борбата им
той да проходи”, подчерта Георгиев.

За тази година общината е подпомогнала
30 деца, ученици и студенти с 16 стипендии,
13 еднократни финансови стимулирания и
една сума за лечение и рехабилитация на
обща стойност 23 540 лв. Средствата са
събрани на Коледния благотворителен бал.
С тях е планирано да се провеждат и летни
лагери за тунджанските деца.

Îáùèíà  „Òóíäæà” íàñúð÷è òàëàíòëèâè äåöà

Дни преди първото
класиране за прием в I
клас в София се правят
опити за търговия с ад-
ресна регистрация. Ро-
дители стигнаха дотам
да предлагат 200 лева,
за да могат да запишат
детето си в желано от
тях училище. Те дават
сумата на човек, който
има адресна регистра-
ция в прилежащия рай-
он на училището и очак-
ват от него да ги запише
като живеещи в същото
жилище.

Така кандидат-първо-
класникът има повече
шансове да попадне в
определено школо.

Първото класиране
за първокласниците е на

но време да не се пуши.
От 1 юни 2012 г. Законът за

здравето забранява тютюнопу-
шене в закрити и някои открити
обществени места. Все пак в
началото на пандемията от
КОВИД-19 френско изследване
даде надежди, че тютюнопуше-
нето предпазвало от новия ко-
ронавирус, но американски уче-
ни представиха доказателства за
обратното, подчертавайки, че
никотинът създава условия за
по-лесно проникване на вируси
в тялото на пушачите и при тях
болестта протича по-тежко.

“Едва 15% от пациентите с
рак на белия дроб никога не са
пушили. Пасивното пушене (из-
лагането на тютюнев дим) също
увеличава риска от рак на бели-
те дробове и води до 1,2 млн.
смъртни случаи годишно”, обяс-
ни д-р Чанка Андреева от отде-
лението по медицинска онколо-
гия в болница Токуда по време
на вчерашния семинар за жур-
налисти.

Òúðãóâàò ñ àäðåñè
çà çàïèñâàíå
â I êëàñ â Ñîôèÿ

Деси ВЕЛЕВА

5 юни, като децата ще
се разпределят в 158
училища според района,
в който живеят.

Системата, която бе
въведена преди някол-
ко години, за да се из-
бегне струпването на
много кандидати за оп-
ределени училища, не е
приемана от много ро-
дители.

Част от тях отказват
да запишат децата си в
най-близкото школо по
различни причини и за-
това правят опити да
сменят адресните си ре-
гистрации години преди
времето за прием.

Онези, които не са
успели да го направят
навреме, в последния мо-
мент предлагат в социал-
ните мрежи суми за “ус-
лугата” по прехвърляне-
то да адрес.
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Високата инфлация през по-
следната година може да ни спре
по пътя към еврото. Това мне-
ние преобладаваше в изказвани-
ята на повечето от участниците
в кръглата маса “Инфлация и
икономически растеж. Въвежда-
не на единната европейска валу-
та в Република България - ползи,
предизвикателства и рискове” в
парламента.

Инфлационният шок, който
претърпява нашата икономика,
ако не успеем да го овладеем, ще
бъде критичен и за приемането
на България в еврозоната. Това
заяви председателят на парламен-
тарната комисия по бюджет и
финанси Любомир Каримански.
Той коментира, че инфлацията
не е само привнесена, но има и
елемент, генериран вътре в стра-
ната. Проф. Румен Гечев от ПГ

Èíôëàöèÿòà ìîæå äà íè
ñïðå ïî ïúòÿ êúì åâðîòî
Икономисти препоръчват
затягане на коланите

“БСП за България” изрази опа-
сение, че ранното влизане на
страната ни може да донесе не-
гативни последици. “Проблемът
за еврозоната не е инфлацията в
България, тъй като тя е малко
по-висока от средната. Про-
блемът за България е, че ние
имаме слаба конкурентоспособ-
ност, най-слабо развитата стра-
на сме в ЕС и това ни поставя в
особени условия, тъй като няма
как общата монетарна политика
на ЕС да бъде еднаква - за разви-
ти и за слаборазвити страни”,
обясни икономистът.

Каримански отбеляза, че Ев-
ропейската комисия очаква
поскъпването в България да до-
стигне около 12% (11,9%) през
2022 г., което ще бъде двойно
по-високо от самия ЕС и еврозо-
ната. “Възможно е през есента

инфлационна спирала” заради
политиката да се раздават пари
на всички. Той подчерта, че
държавната подкрепа трябва да
е насочена само към най-уязви-
мите групи.

“Висока инфлация се спи-
ра с високи положителни ре-
ални лихви и с рецесия, което
означава, че реалният доход на
големи групи хора ще нама-
лее”, каза Христов. Той обяс-
ни, че сегашната висока инфла-
ция не произтича нито от пан-
демията, нито от войната в
Украйна, които са само под-
силващи фактори, а от “коло-
салните грешки” в политиката
в световен план на свръхсти-
мулираща парична и фискална
политика.

Бившият финансов министър
Милен Велчев също подчерта, че
с фискални мерки с раздаване на
пари от бюджета България не
може да намали инфлацията,
нито да я държи на ниско ниво,
но пък може да я увеличи. Спо-
ред него трябва да се предприе-
мат мерки за увеличаване на
предлагането на работна сила -
например стимули за заселване в
България или точкови системи
като тези в Канада и Австралия
за привличане на икономически
емигранти, както и стимули за
привличане на украинските бе-
жанци към пазара на труда у нас.

AЗEPБAЙДЖAН:

B ãoòoâíocò cìe ça ïoäaâaíe
ía äoãoâopeíèÿ ãaç

Aзepбaйджaн щe дocтaвя гaз зa
Бългapия в пpoдължeниe нa 25 гoди-
ни, кaквaтo e дoгoвopкaтa мeждy двeтe
cтpaни. Toвa щe мoжe дa зaпoчнe cлeд
зaвъpшвaнeтo нa интepкoнeктopa c
Гъpция. Toвa зaяви външният ми-
ниcтъp нa cтpaнaтa Джeйxyн
Бaйpaмoв, кoйтo e нa пoceщeниe в
Бългapия пo пoкaнa нa миниcтъpa нa
външнитe paбoти Teoдopa Гeнчoвcкa
пo пoвoд 30-гoдишнинaта от
ycтaнoвявaнeтo нa диплoмaтичecкитe
oтнoшeния мeждy двeтe cтpaни.

Бългapия e eдин oт тpитe
пoлyчaтeли нa aзepcки гaз в Eвpoпa.
Бaйpaмoв нaпoмни, чe нeгoвaтa cтpaнa
и дpyгитe пapтньopи ca изпълнили
cвoятa чacт oт дoгoвopa зa дocтaвкa нa
гaз зa Бългapия, Итaлия и Гъpция c
изгpaждaнeтo нa Tpaнcaдpиaтичecкия
кopидop, пo кoйтo гaзът бe пycнaт в
пocлeдния дeн нa 2020 г.

“Зa дa cтигнe дo вac тoзи гaз, тpябвa
дa бъдe зaвъpшeнa вpъзкaтa Бългapия-

Гeнчoвcкa зaяви, чe Бългapия e oтпpaвилa пoкaнa зa пoceщeниe към
aзepбaйджaнcкия пpeзидeнт Илxaм Aлиeв, кaктo и към пpeдcтaвитeли нa
бизнeca, зa дa ce oбcъдят възмoжни инвecтиции мeждy двeтe cтpaни

СНИМКА БТА

България да попадне в процеду-
ра по свръхдефицит, което озна-
чава, че още отсега са необходи-
ми мерки за консолидация и сви-
ване на бюджетните разходи”,
препоръча Любомир Дацов от
Фискалния съвет. Според него
правителството трябва да прераз-
гледа част от предложения пакет
антиинфлационни мерки, защото
актуализацията на бюджета с

нови 2 млрд. лв. за текущи разхо-
ди е неразумна. Есента ще бъдем
принудени да направим план за
структурни мерки за коригира-
не надолу на бюджетния дефи-
цит както за 2022 г., така и за
2023 г., посочи Дацов.

Същата теза разви и подупра-
вителят на БНБ Калин Христов.
По думите му за България има
“огромен риск от навлизане в

Âðúùàìå 13 ìëðä. ëâ., àêî íå
íàìàëèì åìèñèèòå ñ 40%
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По-рано пред журналисти в Брюксел,
където беше именно заради споразумени-
ето на лидерите на ЕС за руско петролно
ембарго, премиерът Кирил Петков
потвърди, че до няколко дни ще дойде
общото заключение. В него за България
ще има отделен параграф, в който ще има
дерогация специално за нас до края на
2024 г., каза Петков. Според него това
поставя страната ни в много добра пози-
ция и важното е, че не става дума само за
няколко месеца. Реално ние оставаме един-
ствената страна, която има достъп до при-
станище и реално има дерогация, каза
Петков. По думите му това се случва бла-
годарение на разбирането, че нашата ра-
финерия е “направена да работи с руски
петрол”. Дерогацията ще даде възможност
тя да бъде пренастроена, а междувремен-
но да няма негативен ефект върху цената
заради смяната на микса. България се за-
кани, че ще наложи вето, ако не получи
дерогация.

През нощта срещу 31 май лидерите на
Европейския съюз постигнаха принцип-
но споразумение да намалят с 90% вноса
на петрол от Русия до края на тази година,
предаде “Ройтерс”. Новината дойде изне-

надващо в края на първия ден от срещата
на високо равнище на фона на песимис-
тични коментари по темата. Очевидно оба-
че бе намерeн изход от патовата ситуация
с ветото на Унгария, а блокът ще наложи
най-строгите санкции досега срещу Моск-
ва след инвазията в Украйна преди три
месеца.

Дипломати заявиха, че споразумение-
то ще разчисти пътя за влизане в сила на
други елементи от шестия наказателен
пакет на ЕС срещу Русия, включително
премахването на най-голямата руска бан-
ка - “Сбербанк”, от системата за съобще-
ния SWIFT.

Две трети от руския петрол, внесен от
ЕС, идва чрез танкери, а една трета - от
нефтопровода “Дружба”. Следователно
ембаргото върху морския внос на петрол
ще се прилага за 2/3 от целия петрол, вне-
сен от Русия. Ембаргото ще обхване 90%
от целия внос от Русия, след като Полша
и Германия, които също са свързани с
газопровода, спрат да го купуват до края
на годината. За няколко страни ембаргото
няма да влезе в сила веднага. Това са Ун-
гария, Словакия и Чешката република, ко-
ито са без излаз на море. Както обаче
премиерът Кирил Петков потвърди - и
нашата страна ще получи отсрочка.

Ако не намалим с 40% емисиите през
следващите три години и половина, Бълга-
рия ще трябва да връща 13 млрд. лева,
които трябва да бъдат оползотворени по
Плана за възстановяване. Това каза вице-
премиерът и министър на околната среда
и водите Борислав Сандов на регионална-
та конференция за възобновяема енергия
RЕ-Source Southeast. По същия начин, ако
страната ни не трансформира въглищния

Гъpция. Koгaтo тoвa cтaнe, ниe имaмe
гoтoвнocт дa зaпoчнeм пoдaвaнe нa
дoгoвopeнитe кoличecтвa в пълния им
oбeм. Taкa чe вcички oчaквaмe
зaвъpшвaнeтo нa тoзи интepкoнeктop
вepoятнo втopaтa чacт нa тaзи гoдинa”,
oтбeлязa миниcтъp Джeйxyн
Бaйpaмoв. “Cигypни cмe, чe вpъзкaтa
c Гъpция cкopo щe бъдe зaвъpшeнa и
Бългapия щe зaпoчнe дa пoлyчaвa пo
нeя aзepcки гaз. Toвa щe дaдe гoлям
пpинoc зa eнepгийнaтa cигypнocт нa
cтpaнaтa ви в тoвa нeпocтoяннo вpeмe”,
кaзa тoй.

Предстои съвсем скоро по газовия
интерконектор България-Гърция да
потече природен газ. Засега това е те-
стване на съоръжението, през което
вече е преминало бутало по цялата
дължина на тръбите и е установено,
че тръбите са технически изправни.
Това пък съобщиха от дружеството
Ай Си Джи Би АД, което експлоатира
интерконектора.

сектор, няма как да оползотвори 2,5 млрд.
лв. от Фонда за справедлив преход. Спо-
ред министъра страната ни трябва все
повече да децентрализира енергийната
система, да се внедряват все повече ВЕИ
източници и да има повече “играчи” на
пазара, включително от най-малките. Той
посочи, че дори едно домакинство, което
постави панел на покрива си участва в
цялата енергийна система.
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“Цената на хляба ще падне
с 20%, ако нулевата ставка на
ДДС за хляб влезе в законо-
проекта”. Това заяви пред
Нова телевизия председателят
на УС на Националния бран-
шови съюз на хлебарите и
сладкарите Мариана Кукуше-
ва. Нулевият ДДС ще важи за
всички хлебни изделия - хляб,
закуски, сладкарските изделия
не са част от тази мярка, пояс-
ни Кукушева.

“Тази мярка не подпомага
по никакъв начин хлебопроиз-
водителите. Тя е изцяло в пол-
за на потребителите, защото

Ñ 20% ìîæå äà ïîåâòèíåå
õëÿáúò îò 1 þëè
Това е възможно, ако нулевата ставка на ДДС
влезе в законопроекта, заяви Мариана Кукушева

крайният потребител плаща
20-те процента ДДС, не про-
изводителят по веригата”, по-
ясни Кукушева.

Според управителя на цех
за хлебни изделия Росен Ива-
нов потребителите ще усетят
облекчение най-рано 2 месеца
след нейното въвеждане. Ива-
нов обаче не е сигурен как
нулевата ставка на ДДС за
хляб ще бъде въведена и из-
ползвана от производителите.
“Не виждам как ще продадем
хлебно изделие без ДДС. На-
шите крайни продукти  са
50% хлебно изделие. Как ще

разделим хлебното изделие от
другите суровини, не ми е
ясно, нито как ще продаваме
само хлебното изделие без
ДДС. Например, баничката е
60% хлебно изделие. Нещо
много сложно и почти непо-
стижимо е да ги разделим”,
заяви Иванов.

Хлебопроизводителят усе-
ща стабилизиране на цените на
тока през последните 2 месе-
ца. “Ако цените на тока се
задържат така, ще можем да
прогнозираме цените на край-
ните продукти за следващите 3
месеца”, каза той.

“Един от първите
проблеми, който излезе
на първи план пред нас
като ръководство на
Министерството на зе-
меделието, е представи-
телността на браншови-
те организации в секто-
ра. По всяка тема, по
която искахме мнението
на земеделските стопани,
се появяваха едни и същи
лица. Работим върху за-
кон за браншовите орга-
низации, за да има реал-
на представителност на
интересите на български-
те земеделци”. Това заяви
министърът на земедели-

От днес започва четвърта поред
кампания за закупуване на поземлени
имоти в горски територии, собстве-
ност на физически лица, съобщиха от
Министерството на земеделието. По-
добни инициативи имаше през 2016 г.,
2020 г. и 2021 г. Изкупуването на
частни гори ще се извършва от шестте
държавни горски предприятия на кон-
курсен принцип по новоутвърдени
правила. За целта предприятията са
заделили средства в общ размер на
близо 2 млн. лева.

Целта е чрез присъединяване към
държавните гори на малки горски имо-
ти, чиито собственици нямат възмож-
ност или желание да ги стопанисват и
да се грижат за тях, да се осигури
целогодишно поддържането на здраво-

Почти 7 пъти за една година
е скочил размерът на корпора-
тивния данък, който внася
българският хазарт в държав-
ната хазна. Това показват дан-
ните на приходната агенция.
През 2021 г. приходите от кор-
поративен данък възлизат на 6
926 359 лв. спрямо едва 976

През този месец имаше
поредно поскъпване на хляба,
свързано основно с поредното
поскъпване на природния газ.
Така, ако доскоро за масовия
хляб “Добруджа” в разфасов-
ка от 830 гр. се плащаше около
1,90 лв., цените в различните

магазини вече са в диапазона
от около 2,20 до 2,50 лв. За
последните две години цената
на масовия хляб почти се уд-
вои, като преди пандемията
цената му бе около 1,20-1,30
лв. Той поскъпна на няколко
пъти с по 30-40 стотинки.

Àãðîìèíèñòåðñòâîòî ãîòâè çàêîí
çà áðàíøîâèòå îðãàíèçàöèè

ето Иван Иванов по вре-
ме на среща със земедел-
ски производители във
Вълчедръм, в която взе
участие и народният
представител Ирена
Анастасова, съобщиха
от Министерството на
земеделието.

Само с такъв закон
ще се даде възможност за
представителност както
на големите, така и на
малките и средните земе-
делци, смята министър
Иванов. Той заяви, че
именно директният кон-
такт и възможността да
се чуят мнението и про-

блемите и на малките
земеделци са причина за
срещите със земеделски-
те стопани, които той
провежда повече от ме-
сец в различни области.

На срещата бяха
обсъдени проблемите,
които срещат земеделци-
те в общината. Ми-
нистър Иванов и народ-
ният представител Ире-
на Анастасова поеха ан-
гажимент да продължат
прекия диалог със земе-
делските производители
от региона и да търсят
варианти за разрешаване
на проблемите им.

Äúðæàâàòà ùå êóïóâà
÷àñòíè ãîðè

словното състояние на горите и опаз-
ването им от посегателства, пожари и
други неблагоприятни въздействия.

На закупуване подлежат горски
имоти, намиращи се в непосредстве-
на близост до държавни горски тери-
тории, като максимално допустимата
площ на отделен имот е 30 дка.
Държавните горски предприятия няма
да закупуват поземлени имоти в гор-
ски територии, които са били пред-
мет на покупко-продажба или замяна
през последните 3 г., считано към
датата на стартиране на приема на
документи.

По време на предходните три кам-
пании са финализирани сделки за заку-
пуване на 832 имота с обща площ 4253
дка, на обща стойност 3,168 млн. лева.

809 лв. за същия период през
2020 г. Ръст има и в приходите
от таксите, които се събират
по Закона за хазарта. През 2021
г. те са в размер на 165 484 565
лв. спрямо 123 681 093 лв. за
2020 г. Равносметката показва
48 млн. лв. повече в хазната от
хазартния бизнес.

За периода 2014-2021 г.
постъпленията от таксите от
хазарт са 985,4 млн. лв. Се-
риозно развитие бележи сек-
торът на онлайн залозите,
където има все по-силна кон-
куренция и навлизат нови
компании. Само за 1 година
броят на хазартните операто-

ри, които са поискали и по-
лучили такъв лиценз, се е
удвоил. За периода от 2017 г.
до 2021 г. те са били общо 6.
Само за година през 2021 са
издадени още толкова лицен-
зи, а през 2022 г. интересът
продължава с още 2.

Така към 31 март 2022 г. в

НАП има регистрирани 354
организатори на хазартни игри,
14 от които за онлайн спортни
залагания и онлайн казина.
Очаква се още чуждестранни
организатори на онлайн хазарт-
ни игри да поискат навлизане
на българския пазар, отбеляз-
ват от НАП.

Äàíúöèòå îò õàçàðò - ñ 48 ìëí. ëâ. ïîâå÷å

За туристите от Германия повече е познат морският
туризъм в България. Основната мисия на визитата ми е да
даде сигурност на германския турист, че България е си-
гурна и спокойна държава. България предлага качествен
туристически продукт на добра цена. Целта ми е да на-
правим Германия наш първи партньор по приходи от
туризъм. Това заяви министърът на туризма Христо
Проданов на среща с Яна Шимке, член на германския
Бундестаг и председател на комисията по туризъм. Той се
срещна и с Бригите Гьорц-Майснер, президент на Гер-
манската СПА асоциация, и с Олаф Люке, главен управи-
тел на Германската хотелиерска и ресторантьорска асо-
циация. В срещите участва и Илин Димитров, председа-
тел на Комисията по туризъм към Народното събрание.

МИНИСТЪР ПРОДАНОВ В ГЕРМАНИЯ:

Áúëãàðèÿ å ñèãóðíà äúðæàâà ñ êà÷åñòâåí òóðèñòè÷åñêè ïðîäóêò

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ТУРИЗМА
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Èçðàåë è ÎÀÅ ñúñ ñäåëêà
çà ñâîáîäíà òúðãîâèÿ

Израел подписа споразумение за свободна търговия
с Обединените арабски емирства (ОАЕ), което е първо-
то му такова споразумение с арабска държава. Сделка-
та определя данъчните ставки, вноса и правата върху
интелектуалната собственост и се очаква да насърчи
повече израелски компании да открият офиси в ОАЕ.
Ще се премахнат митата върху храните, селскостопан-
ските стоки, козметиката, медицинското оборудване и
лекарствата. Очаква се до края на годината почти 1000
израелски компании да работят в или през ОАЕ и да
правят бизнес с Южна Азия, Далечния изток и Близкия
изток.

Израел и ОАЕ установиха отношения през септем-
ври 2020 г. с посредничеството на САЩ, което сложи
край на арабската политика, поставяща на първо място
интересите на палестинците. Бахрейн и Мароко също
признаха Израел.

Израелската телевизия i24NEWS отваря офиси в ма-
роканските градове Рабат и Казабланка.

Òóðöèÿ å íåïðåêëîííà
çà Øâåöèÿ è Ôèíëàíäèÿ
Анкара представи доводите си срещу членството
им в НАТО пред висш американски служител

Кралят на Бахрейн Хамид бин Иса ал Калифа в непринуден разговор с руския външен министър
Сергей Лавров, преди двамата да влязат на официални преговори. При посещението си в Манама
първият руски дипломат сподели какво прави Русия, за да се избегне глобалната продоволствена криза

СНИМКИ БТА

Главният съветник на
турския президент Ибрахим
Калън заяви пред американ-
ския си колега Джейк Съли-
ван, че Турция иска “кон-
кретни стъпки” срещу “те-
рористични организации”
във Финландия и Швеция,
преди да обмисли молбите на
дете страни за членство в
НАТО. Това съобщи турско-
то президентство, цитирано
от медиите. Калън и Съли-
ван проведоха преговори по
телефона. Освен кандидату-
рите за членство в НАТО на
двете скандинавски страни,
двамата съветници обсъдиха

и войната в Украйна.
Калън е казал на Съли-

ван, че държавите, които
искат да се присъединят към
НАТО, трябва “да възприе-
мат ценностите и принци-
пите на алианса в областта
на сигурността и борбата с
тероризма”. “Беше подчер-
тано, че е наложително Шве-
ция и Финландия да пред-
приемат конкретни стъпки
срещу наличието на “теро-
ристични организации” на
тяхна територия, които за-
плашват националната си-
гурност на Турция”, се каз-
ва в съобщението. Финлан-

дия трябва да спре да “за-
щитава” това, което Анкара
смята за терористична ор-
ганизация, и да приеме се-
риозно опасенията за сигур-
ността на Турция, ако иска
тя да я приеме в НАТО,
потвърди турският съвет-
ник.

“Проблемът не е, че Фин-
ландия няма да разбере Тур-
ция. Финландия отказва да
приеме сериозно опасения-
та за сигурността на Тур-
ция”, подчерта на свой ред
директорът по комуникаци-
ите на турския президент
Фахретин Алтън. В крайна

сметка правителството на
Финландия трябва да реши
кое е по-важно: да се при-
съедини към НАТО или да
защити този вид организа-
ции, посочи Алтън.

Турция се противопоста-
ви на присъединяването на
двете държави към НАТО,
защото смята, че в тях се на-
мират хора, свързани с
Кюрдската работническа
партия (ПКК) и други, кои-
то тя смята за терористи,
както и поради факта, че
Финландия и Швеция са
спрели износа си на оръжия
за Турция през 2019 г.

Кола с тленните останки
на загиналите при самолетната
катастрофа в Непал влиза в
болница на столицата Катманду.
Спасителните екипи откриха
телата на всички 22-ма пътници
на самолета, паднал в планинска
област на страната в неделя

2/3 îò ôèðìèòå â Ðóñèÿ
çàñåãíàòè îò ñàíêöèèòå

Близо 86% от компаниите в Русия са засегнати от санк-
циите, показва допитване от службата на президентския
бизнес пълномощник Борис Титов. 77,4% твърдят, че са се
приспособили към санкциите или се надяват да го направят,
но 11,7% не са успели и спират бизнеса изцяло или частич-
но. Допитването включва мениджъри и собственици на 6003
компании.

Междувременно украински съд осъди двама руски войни-
ци на 11,5 години затвор. Те служили в артилерийска част,
унищожила при обстрел учебно заведение в град Дерхачи.

Предалите се украинските бойци от полка “Азов” ще
бъдат съдени и рискуват да получат смъртно наказание за
военни престъпления, обяви правосъдният министър на ДНР
Юрий Сироватко.

В подземията на “Азовстал” е намерен неохладен изотер-
мичен фургон с труповете на 152 украински военни, под
които са открити 4 мини, съобщи военният говорител ген.
Игор Конашенков. Според него това е акция по нареждане от
Киев с цел провокация срещу Русия.

ЕК създава информационна
база за украинските
бежанци

Еврокомисията съобщи, че създа-

ва общоевропейска платформа за

регистрация на украинските бежан-

ци, подслонени в ЕС. Целта е да се

избегнат възможни злоупотреби.

Държавите членки ще обменят

данни за вписаните в техните

регистри бежанци, на които е

осигурена временна закрила от от-

делните страни. Данните ще се

обменят в реално време, за да

може бежанците да се възползват

от правата си навсякъде в ЕС,

както и за да се избегнат запис-

вания в повече от една държава.

Помирение между Турция
и Саудитска Арабия

Турският външен министър

Мевлют Чавушоглу съобщи, че

Анкара и Рияд са се договорили за

посещение на саудитския престоло-

наследник Мохамед бин Салман в

Турция. Предстои да се насрочи

дата за визитата. Отношенията

между двете страни, които са

регионални съпернички, се обтегна-

ха, след като през 2018 г. саудит-

ски агенти убиха саудитския жур-

налист Джамал Кашоги в саудит-

ското консулство в Истанбул.

Албания отново
не избра президент

Еднокамарният парламент на

Албания не успя за трети път да

избере президент. Мандатът на

настоящия държавен глава Илир

Мета изтича на 24 юли. В 140-

местния парламент президентът

трябва да получи подкрепата на

квалифицирано мнозинство от 84

депутати, което не се случи нито

веднъж. В останалите два етапа

на гласуване президентът ще бъде

избран с обикновено мнозинство.

Социалистите имат 74 депутата.

Унгария разби банда
за пране на пари

Унгарската полиция е разбила

международна мрежа за пране на

пари, извършила онлайн измами в

десетки държави. Около 44 мили-

она евро са били прехвърлени на

бандата от 94 измамени от нея

компании. Повечето престъпления

били извършени чрез оферти за

изгодни инвестиции в криптовалу-

ти. Шефът на групата е 48-годи-

шен израелец, живеещ в Унгария.
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Ден на срама
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Принизяването на
детските усилия със
създаването на класации
на успели и неуспели
училища също е позор
за цялото общество на
възрастните. Петно за
него е и да дели децата
на достойни да ходят на
детска градина и на не-
заслужили да прекрачат
прага й.

Когато вадим данни
за малолетни и непълно-
летни престъпници, хва-
нати за грабежи и наси-
лие, трябва добре да
знаем, че крадецът и аг-
ресорът не е детето, а
възрастният.

Вместо да общуват с
децата си, родителите ги
пращат на уроци. А за
да платят паралелното
им обучение, те трябва
да работят повече. То-

гава им остава още по-
малко време за подраст-
ващите. Така порочният
кръг се затваря и изход
от него не се вижда.
Накрая децата се обявя-
ват за трудни -  сино-
ним на виновни, а най-
често се очаква аноним-
ната държава да поеме
нежеланата отговор-
ност за оправянето на
нещата.

Истината е, че няма

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕТЕТО. Идеята се
появява през
1925 г., когато
генералният ки-
тайски консул в
Сан Франциско
събира няколко
китайски деца
сираци и ги води
на празника на лодките-дракони, който датира от
древността и е свързан с пролетното равноденст-
вие. Инициативата му бива продължена в САЩ. В
Женева с.г. се провежда Световна конференция по
въпросите на детското здраве, на която се плани-
рат благотворителни инициативи. През ноември
1949 г. 1 юни официално е обявен за Международен
ден за защита на децата с решение на сесията на
Съвета на Международната демократична феде-
рация на жените в Москва. Година по-късно праз-
никът е честван за първи път едновременно в 51
страни. На 14 декември 1954 г. ООН и ЮНЕСКО
обявяват 20 ноември за Световен ден на децата, но
датата не е повсеместно възприета, въпреки че
остава и се отбелязва като празник.

ПРАЗНИК НА ВРАЦА. Де-
нят е обявен с решение на ОбС
през 1997 г. Отбелязва се в
рамките на Ботевите дни.
Девизът на Враца е “Град
като Балкана - древен и млад”
и отразява славното минало
на града като стара българ-
ска твърдина и новото му на-
стояще.

1926 - В ЛОС АНДЖЕЛИС СЕ РАЖДА МЕРИ-
ЛИН МОНРО (УМИРА 1962 Г.). Истинското име
на култовата американска акт-
риса е Норма Джийн Мар-
тенсън. Мерилин се е казвала
баба й, а Монро е моминската
фамилия на майка й. В края на
1944 г. военен фотограф, който
снима жени за списание, повди-
гащо бойния дух на войниците, й
предлага да позира за пет дола-
ра на час и тя се съгласява. Така
започва историята на жената,
станала най-великия секссимвол,
чиято визия и ранна смърт я
правят една от най-популярните личности на ми-
налия век. Остава в историята с връзката си с
американския президент Джон Ф. Кенеди, част от
разговорите си с когото записва в дневника си.
Официалната версия е, че умира от смъртоносна
доза сънотворни.

1936 - УМИРА ХРИСТИНА МОРФОВА, ОПЕР-
НА ПЕВИЦА (Р. 1889 Г.). Учи
пеене в Прага, от 1917 до 1931
г. е постоянен член на Праж-
ката опера. Концертира още
в Москва, Париж, Милано,
Лондон, Бърно, Щутгарт,
Кьолн, Мюнхен, Дрезден, Бер-
лин, Братислава и др. През
1931 г. се връща в Софийска-
та опера, където остава до
края на живота си. Работи като вокален педа-
гог и режисьор, помага и материално на десет-
ки талантливи студенти. Първа започва да пра-
ви концерти със своите ученици. Загива в авто-
мобилна катастрофа.

1943 - РАЖДА СЕ ИЛЮЗИОНИСТЪТ ОРФИ
(УМИРА 1999 Г.). Рожденото
му име е Васил Стефанов Ни-
колаев, брат е на актьора
Николай Николаев. Полага на-
чалото на модерното българ-
ско илюзионно изкуство. Заед-
но с Астор основават магиче-
ски клуб у нас. С номера “Раз-
минаване със смъртта” през
1982 г. става лауреат на Световния фестивал на
илюзионистите в Лозана, Швейцария. Бил е генера-
лен директор на “Български циркове” и председател
на Съюза на илюзионистите в България.

Последна дупка...

Едва 30% от свин-
ското месо, което купу-
ваме, е произведено в
България. Преди дни
производителите се оп-
лакаха, че свиневъдство-
то е застрашено от ма-
сови фалити, защото из-
купната цена е по-ниска
от тази на килограм кра-
ставици.

Проблемът не от

днес, нито от вчера,
нито дори от онзи ден.
След промените един от
най-пострадалите секто-
ри в икономиката беше
аграрният. А специално
животновъдството ни се
превърна в “последна
дупка на кавала”. Бук-
вално.

Общата европейска
селскостопанска полити-
ка винаги дърпаше чер-
гата към големите в ЕС.
Но пък поредица от пра-
вителства, особено тези
на Бойко Борисов, воде-
ха безумна, недалновид-
на държавна политика в
сектора, която го поста-
ви на колене. И така,
въпреки милиардите от
ЕС, нашите животновъ-
ди се оказаха на дъното.

Конкретно сви-
невъдството, по данни

на животновъдите, се е
стопило от четири мили-
она отглеждани свине
през 90-те години на
миналия век на не пове-
че от половин милион
сега. Освен кризата, ко-
ято засегна всичко и
всички в икономиката, не
трябва да забравяме и
големият бич от послед-
ните години - африкан-
ската чума по свинете.
Която “изтри” огромен
дял от промишленото ни
свиневъдство. Но едно
правителство, бившите
представители на което
сега са много шумни в
парламента, проспа до-
ста от необходимите
мерки и скорострелно
допусна опасната болест
на родна територия.
Нищо, че изхарчи доста
пари за телена ограда по

границата, на която лов-
ците буквално се при-
смиваха и се чудеха как
би успяла да предпази от
преминаване на наша те-
ритория 200-килограмо-
во прасе.

Вдигането на крака
на бранша не беше лес-
но, а сега той търси по-
мощ от държавата зара-
ди кризата. За сви-
невъдството екипът на
агроминистерството из-
воюва повече пари за
подпомагане за тази го-
дина. Но проблемите са
големи и брадясвали с
години. Затова възстано-
вяването няма да е лес-
но. Но е възможно. Ако
искаме нашата земя да ни
храни, а не да бъдем
потребители на евтини и
със съмнително качест-
во вносни продукти.

да изчистим петното на
лекомислието си само
за ден - на 1 юни, с бон-
бони в устите и балони
в небето.

Възрастните са
само длъжници на де-
цата си и е време да
разберат, че всеки пер-
сонално отговаря за
всяко дете. И първо
трябва да намери вина-
та в себе си, преди да я
търси в друг.

Мая ЙОВАНОВСКА
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СТРАХИЛ АНГЕЛОВ:

Çàùî Ôàíäúêîâà íå èç÷èñòè
ñâàñòèêèòå îò Áðàòñêàòà ìîãèëà
Не може да има сцена за деца на гей парада в София, смята политическият анализатор

Интервю на Александър СИМОВ, БСТВ

Ñöåíà çà äåöà íà ãåé ïàðàä! Òà äàæå ïóñíàëè êîíêóðñ
è çà àíèìàòîðè, äà çàáàâëÿâàò äåöàòà íà ãåé ïàðàäà...
Ïèòàì: Êúäå å àãåíöèÿòà çà çàêðèëà íà äåòåòî?!

“

Ùå óñïååì ëè íèå êàòî íàðîä, êàòî
íàöèÿ, äà ñå ïðîòèâîïîñòàâèì íà òîçè
ãëîáàëèñòêè ïëàí, êîéòî î÷åâèäíî öåëè
äà ñúçäàäå “óíèâåðñàëåí” ÷îâåê

“

 Г-н Ангелов, каква история
учат третокласниците в Бълга-
рия?

- Това е лесно проверимо. В учеб-
ника “Човек и общество”, издателст-
во “Народна просвета”, пише напри-
мер, че еничарството е било добра
възможност за българските деца да
израснат във военната кариера. А пък
Левски бил заловен от полицията.
Примери има много. “Раята слави
султана” и т.н. Разбира се, това звучи
абсурдно, възмущаваме се, но про-
блемът е в това, че въпросното изда-
телство продължава да произвежда
такъв тип учебници и те стигат до
чиновете на нашите деца - децата на
България.

Въпросът е ще успеем ли ние като
народ, като нация, да се противопо-
ставим на този глобалистки план,
който очевидно цели да създаде “уни-
версален” човек. Универсален потре-
бител, универсален дори сексуално.

 Да, точно така. Днес - мъж,
утре - жена.

- В САЩ се прие законова по-
правка, която гарантира пълна сво-
бода на непълнолетни да сменят
пола си. Т.е. за шофьорска книжка
трябва да изчакаш да навършиш 18
години, но може да си отрежеш чле-
на още на 12 години, например.
Време е да си дадем сметка за тези
процеси и да не ги приемаме безкри-
тично. Вярвам, че ние ще се спасим.
Други не, но ние ще успеем. Българ-
ският народ е критичен и активно
игнорира подобни попълзновения.

 Наистина, това са опасни
процеси.

- Относно образованието и
съдържанието в учебниците считам,
че трябва да се обърне внимание и
да не се съставят по подобен начин
от хора, които даже не знаем кои са
всъщност. Хора, гравитиращи около
едни неправителствени организации,
които ние, като държава, отдавна
трябваше да сме изхвърлили от тук.

 Други държави вече го напра-
виха и са по-добре от нас.

- В унгарските учебници, напри-
мер, не пише такива неща за унгар-
ската история. Там няма такива це-
ленасочени действия за изтриване на
националната памет. Или по модер-
ному - смяна на чипа.

И част от тези безроднически про-
яви е поведението на Столичната об-
щина и в частност - на кметицата
Йорданка Фандъкова. Извинявайте,
но на 24 чай на тържествата пред
Народната библиотека нямаше нор-
мално озвучаване. Дори това беше
спестено. Някакви хора се бяха
събрали спонтанно и се опитваха да
чуят речите на ораторите, но нямаше
нормален звук от колоните. И праз-
ненството се превърна в един фарс.

 Много хора ги разкритикува-
ха във Фейсбук.

- От друга страна, зад предстоя-
щия гей парад или “София прайд”,
както го наричат там това мащабно
шествие, има цял организационен

комитет, в който г-жа Фандъкова
участва, заедно с посланика на САЩ
в София и други видни демократи.
Подготвя се, медийно се отразява,
тече агитация отвсякъде. Има заети
дори места за реклама, които са соб-
ственост на Столичната община.

 За тях пари не се пестят...
- Това как го оценявате? Нормал-

но ли е това поведение на СОС?!
Тази година от “София прайд” анон-
сираха за пръв път, че ще има сцена
за деца. В този ред на мисли, г-жа
Фандъкова като педагог ще издаде
ли решение за това нещо? Сцена за
деца на гей парад! Та даже пуснали
конкурс и за аниматори, да забавля-
ват децата на гей парада... Питам:
Къде е агенцията за закрила на дете-
то? Тя трябва да бъде сезирана и да
вземе мерки. Агенцията може да се
самосезира от това предаване и г-жа
Фандъкова да забрани подобно
нещо. Това не е нормално.

Аз съм консервативен човек, ня-
кои може да ме нарекат и прост, но
продължавам да живея с дълбокото
убеждение, че нито майка ми може
да се казва Киро, нито баща ми -
Гергана.

 Разбира се, че не е нормално...
- Тогава ние, като българи, дава-

ме ли си сметка, че вече на 24 май
или на 6 май - празника на Българ-
ската армия, Деня на храбростта,
честта, достойнството и дълга, се
събират по-малко хора, отколкото на
гей парада. Тук трябва да ни светне
червена лампа.

 Да поговорим и за още една
червена лампа. Не ви ли светка тя,
когато наблюдаваме как Фандъко-
ва и посланик Мустафа чистят
свастиките из столицата?

- Според мен, освен по софий-
ските улици, трябваше да минат и да
почистят Паметника на Съветската
армия и Братската могила, която
скъпите гости от Украйна нашариха
със свастики също. Защо там не се
чисти? Това, че нацистката символи-
ка започна да присъства, целенасо-
чено и стимулирано я виждаме по
антифашистките паметници, ни се
представя за дело свято и достойно,
дело хуманно.

Днес се оказа, че нацизмът
всъщност не е нещо толкова лошо.
Щом има русофобски характер, той
е приемлив за демократите. Е, от ул.
“Граф Игнатиев” почистиха още
една свастика, сигурно заради орга-
низация “Шалом”. Лицемери! Това
се нарича лицемерие.

 Поставяте хубав въпрос. Сто-
личната община, която обича да

забранява някои други събития,
защо би разрешила сцена за деца
на гей парада? Или най-малкото -
защо не го постави на един серио-
зен обществен дебат.

- Не може да има обществен де-
бат. Не може там, където танцуват
мъже със сутиени и чорапогащници,
да има и деца. Това просто не е ред-
но. Това противоречи на културата,
бита и житейската философия на
нашия народ. Не може да ни натрап-
ват такова нещо. Не трябва да го
допускаме.

 Нашият народ вече се ориен-
тира в какъв капан се опитват да
го вкарат.

- И аз съм оптимист.
 А четохте ли гневните комен-

тари как украинските бежанци на-
пускат България недоволни...

- Говорите за онези, които нари-
суваха свастика на паметника на дядо
ми ли?! Е, как да ги посрещна? Не
знам и какво да мисля за тези хора.

Със съкращения
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Петър АНДАСАРОВ

Да, те останаха зави-
наги в училището на бор-
бата - с недоучени уроци,
с недочетени книги и с
неживяното си детство. С
мечта, по-бяла от кокиче.
Има такова стихотворе-
ние във второто и трето-
то издание на стихосбир-
ката ми “Безсмъртниче-
та”, посветена на деца и
юноши, загинали в борба-
та против фашизма.

Честно казано - за
книга не бях си и помис-
лял. През душата ми бяха
преминали сияния на по-
жари от изпепелени къщи
и на героична кръв от ро-
долюбци-мечтатели и
борци за хляб и свобода.
Но когато ме плисна, ко-
гато ме връхлетя болката
от трагичната смърт на
дечица и юноши от моя
край, за очите ми дълго
нямаше сън, а сърцето ми
тупаше учестено.

Овчарчето Иван Рачев,
малкото ятаче на Разлож-
кия партизански отряд,
любимец на моя герой от
“Да си влюбен” Асен Ла-
гадинов, е убит зверски от
същите, неговите главоре-
зи. А овчарчетата Васил и
Сава Кокарешкови, пома-
гачи на партизаните от
родната им Белица, са
пребивани, влачени и за-
ливани с мръсна вода, за
да ги свестят по цименто-

как са ги нарязвали на
парчета и са правели опи-
ти да хранят кучетата с
месата им. Каква антибо-
жа, античовешка гавра на
зрели античовеци с непо-
раснал още живот на тия
невръстни деца!

А нямало фашизъм в
тая, турена на клада, наша
България, нямало ли? И
душата ми бе потресена,
тя цялата ме болеше. Така
се родиха в болните ми
вечери и моите първи сти-
хотворения. Първо ги
предложих на вестник
“Пиринско дело”, а после
излязоха и в списание
“Дружинка”. Но тия чув-
ства не стихваха у мен,
когато реших да разгърна
страници на исторически
събития и да издирвам
имена на други дечица, на
техни какички и батковци,
споделили тяхната съдба.

Стигнах до подобни
случаи и вече осъзнавах,
че ще се реша да събера
новите стихотворения на

едно място, в книга. Пре-
живях още и още трагич-
ни безкрайни мигове и
окончателно разбрах, че
стъпих в пожара на страш-
ната борба и от тъмнини-
те на нощите ме гледат
светналите, кървавите очи
на невръстните чеда
български, на които
смъртта отнемаше живо-
та им, а историята щеше
да запише имената им в
своите страници.

Представете си -
измръзналият, замръзна-
лият балкан над Коприв-
щица. Джелатите, те ня-
мали ли са деца, блъскат
пребитото момче Иван
Кривиралчев и с трепере-
щи от студ ръце режат
парченце по парченце
езика му и го питат, и пак
го разпитват на кои шум-
кари носи хляб и... Отряз-
ват езика му, след като не
проговаря, и мълчанието
на природата поема по-
следния му стон. Ще по-
вярвате ли, може ли да се

цветето безсмъртниче. Тя
е само за там, за най-хуба-
вата библиотека “Аз съм
българче”.

Тиражът бързо се из-
черпи и във времето след
издаването й продължих
проучвателната си работа
за издирване на нови име-
на на деца и юноши - ге-
рои. Изучавах живота им
и непременно намирах
начин да науча случаите
на тяхната гибел. Чрез
стиховете си за тях исках
да ги извадя от смъртния
им некролог и да ги пре-
селя в поетичната ода на
тяхното възвисяване. И,
одухотворени, да останат
в паметта на времето. За-
това смея да имам само-
чувствието, че ако не по-
знавате тези момчета и
момичета, ще ги разпозна-
ете в стихотворенията от
книгата ми.

Така се стигна и до
второто допълнено изда-
ние на “Безсмъртничета”,
пак в тази библиотека “Аз
съм българче”. Новото
издание бе предизвикано
от проявявания интерес
към заглавието. Едно вре-
ме имаше безупречна си-
стема за проучване и раз-

пространение на българ-
ската и чуждестранната
книга. Писма за преизда-
ване имаше и до самото
Военно издателство, а и
до управление “Книгоиз-
даване” при Комитета за
печата.

И това издание бе по-
срещнато с огромен ин-
терес, увеличи се и ней-
ния тираж.

И беше вече невъз-
можно да спра дотук. Бе
дошло новото време, в
което тези дечица и юно-
ши бяха обявени за теро-
ристи, а техните убийци
- за герои.

Предизвика ме тая ис-
терична паплач от псевдо-
демократи, която отвори

графа “Терористи” и в нея
като в концлагер за
осмъртяване набутва вече
и тези пресветли дечица и
юноши. Събаря техните
паметничета, изчегъртва
от гърдите на къщи памет-
ните им плочи, хвърля кал
върху светите им имена.
А някои от убийците им
без свян и съвест възца-
рява за герои, жертви на
комунизма.

Имената на двама от
главорезите на моя млад
герой Асен Лагадинов в
романа ми “Да си влю-
бен” видях на паметника
на тези “жертви”. Абе,
ние щури ли сме, побър-
кахме ли се или сме без-
родци, безпаметни, та до-
пускаме подобно безу-
мие. Народ ли сме, наис-
тина, или сме смръдливо
свинско стадо, или пък
въртоглави овце? Какво
сме ей, хора, ей българи?

И третото допълнено
издание отиде при своите
читатели, които приеха

Êèòêà îò áåçñìúðòíè÷åòà
В училището на борбата - с мечта, по-бяла от кокиче

На Стойне Калайджийски, загинал
от куршумите на палачите в Ястребино

Ти не познаваш големия свят,

той е за тебе тополи високи.

Волско око е и ябълков цвят -

букнал на ранина в двори широки.

Седнал във топлите майчини скути,

гледаш как облаци плуват в очите й.

Ти не разбираш ни клетвите люти,

нито познаваш мечтите й.

Гръм. И пронизва те иглена болка,

сгушен до топлата майчина гръд.

Пада от джоба ти детската топка,

свършва за тебе светът...

Седемгодишно мило момче,

снимка не си ни оставило даже.

Знам, че гласа на всяко цветче

може легенда за теб да разкаже.

Ìîì÷åíöåòî áåç ñíèìêà

На двете близначета в живота и смъртта
Цветанка и Ценка Димитрови,

убити в Ястребино

Два житни стръка, брулнати от вятър,

две детски слънчеви глави -

в предсмъртния си час се мятат

и залезът над тях кърви.

Като последно слънчице проблясва

Цветанкината сламена косичка,

очите Ценкини не искат да угаснат

край селската опушена горичка.

Изпуснати от слънчев лъч пендари

са кървавите капки по земята -

най-скъпите им детски дарове

във шепите на свободата.

...Цветчета, брулнати от вятър -

допрели слънчеви глави.

За вас тъгува и до днес земята

и като рана залезът кърви...

Öâåò÷åòà,
ëþøíàòè îò âÿòúð

книгата радушно, а тя бе
истински вик срещу тази
неправда. А аз ще про-
дължавам да издирвам
още имена на убити от
фашистките изроди дечи-
ца и юноши-българчета,
ще напиша стихотворе-
ния за тях и ще ги събера
в четвърта книга със
същото заглавие “Без-
смъртничета”. И ще пред-
ложа на инициаторите и
организаторите на памет-
ника на загиналите малки
и съвсем млади герои -
жертви на фашизма там да
намерят място и те, геро-
ите на моите книги.
Въпреки съпротивата за
неговото изграждане на
новите псевдодемократи!

вярва на такова злодеяние
- изтръгват сърцето му -
неговото момчешко сър-
це. Същото - още нелю-
било, неживяло...

Така се оказах по-
гълнат от тяхното време,
нагазих в него, прекосих
го, пребродих посоките
му и издирих нови имена
на дечица и юноши герои.
Живеех само с техните
съдби и с мисълта за бъде-
ща книга, която внезапно
кръстих “Китка от без-
смъртничета”.

Тук ще спомена името
на един изключителен чо-
век, писател, поет и радак-
тор, който изигра решава-
щата роля за реализиране-
то на обвзелата ме вече
мечта за нея. Неговото име
е Цветан Ангелов, човеко-
любец, с отдавна завоюва-
но име не само в детската
литература, изключително
пастелен и песенен поет.
Ръководеше списание
“Дружинка”. Той бе и
неин кръстник - не “Кит-
ка от безсмъртничета” ми
каза, преди да ме прати
към Военно издателство,
а заглавието нека е
“Безсмъртничета”, то е
по-точно, и е красиво като

На следващия ден, подир варварските
изстрели над Ястребино, училищният чин

на Иван Калайджийски е празен

На твоя девети рожден ден внезапно

идват неканени гости -

връхлита смъртта неочаквано,

кървава чаша вдига за тост.

Чинът ти на другия ден те очаква -

няма го вече напевният глас.

Съдбата ти всички с мъка оплакват,

скръбен е, скръбен е целият клас.

Надзърта виелица остра в стъклата,

в двора самотен самотната зима седи.

Напразно, напразно сънува вратата

твоите тихи момчешки следи.

А днес пред дъската от скръб побеляла,

на същото място - на празния чин,

трепка твойта мечта оживяла -

възкръснала с твойто име.

Ïðàçíèÿò ÷èí

вите мазета на моята гим-
назия в моя Разлог. Лошо
ми ставаше, когато слу-
шах очевидец да разказва
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Поредна пролет бе посрещ-
ната от столичните родители на
малки деца с огромно разочаро-
вание и закани за протести. Над
10 000 малчугани не намериха
място в ясли и детски градини
на първо класиране, а броят на
неприетите се увеличи след вто-
ро - над 11 000. Питаме се кол-
ко ще има в списъците на
отхвърлените след трето класи-
ране? 12 000?

Вече 10 години няма отго-
вор от Столичната община защо
бройките на неприетите оста-
ват почти едни и същи, а
продължава да се говори за де-
сетки новооткрити сгради?
Кметът Йорданка Фандъкова
залага предимно на обещанията
и изхвърлянията, но накрая но-
вите резултати са много подоб-
ни на миналогодишните. Тя все
открива нови сгради, но явно
прииждащите от страната й ид-
ват в повече. Цифрите обаче
няма как да лъжат. Сравнение
между миналогодишните и таз-
годишните показва какво са
свършили от “Московска” 33 за
изминалите 12 месеца.

Тази година свободните ме-
ста бяха 13 691, докато през
миналата - 13 375. Проста смет-
ка сочи, че местата са едва 316
повече! С този темп не само че
няма да се навакса недостигът,
но той ще се увеличава покрай
преселението и от сравнително
високата раждаемост в София.

А ето как върви строителст-
вото, което е единственият на-
чин за справяне с дефицита.

През 2021 г. в плана на Столич-
ната община бяха заложени за
строителстмо 24 нови обекта -
изцяло нови градини или прист-
ройки към съществуващи. Цели
19 от тях обаче бяха прехвърле-
ни за 2022 г. 14 пък бяха със
сериозно неизпълнение. Това
означава също, че са с неусвое-
ни средства от планирания бю-
джет. Справка на общинската
съветничка от БСП Диана То-
нова, направена преди време в
общинска комисия, показва, че
за пет обекта изпълнението е
било между 50 и 78 на сто, а
други шест са били изпълнени на
15%. По три сгради не са били
усвоени никакви средства. А две
от тях са в най-нуждаещите се
райони - “Студентски” и “Мана-
стирски ливади-Изток”, третата
е в Бухово. В капиталовата про-
грама за 2021 г. на общината бяха
предвидени 33,64 млн. лева за

детски градини. Една трета от
тях, като неусвоени, се пре-
хвърлиха за тази година, но но-
вопредвидените пък бяха по-
малко - 31 млн. лева.

“Като се има предвид, че
собствените средства на общи-
ната са по-малко от предходна-
та година с 3 млн. лева, а 12 млн.
лева са прехвърлените пари,
това означава, че новите средст-
ва, които общината ще се опита
да инвестира в тази дейност, са
15 млн. лева. Това е два пъти

по-малко и се прави на фона на
поредната заявка, че кметът има
амбиция да осигури места за
повече деца”, обобщава Диана
Тонова в анализа си.

Още по-трагично е изпъл-
нението на строежите на нови
ясли, въпреки че недостигът на
места е предимно за тях. В
бюджет 2021 г. бяха отделени
23 млн. лева за ясли в “Красно
село”, “Триадица” и за още
шест пристройки. В бюджета
за 2022 г. са предвидени 9,4 млн.

бодно кътче, което бе позволе-
но от нормативната уредба да
се застрои, бе застроено, общи-
ната премина в нова офанзива.
Тя промени наредбата така, че
да няма изискване за отстояние
на пристройките от външната
ограда - тоест от улиците. Вече
редица районни кметове дадоха
заявки за строежи извън доско-
ро позволените граници.

Както е добре известно, съ-
щите районни кметове нямат
никакви свободни и подходящи
терени за изцяло нови сгради и
затова тук е мястото самата
община да започне активна
кампания за отчуждителни
процедури. Какво обаче се
получи? През 2021 г. бяха за-
ложени за отчуждаване седем
терена за 21 млн. лева. Нито
един не бе откупен. За 2022 г.
сумата е 12 млн. лева, но не се
предвижда нито една отчужди-
телна процедура да приключи в
рамките на годината.

“Отново Столичната общи-
на очаква пари за детски гради-
ни от държавата, при положе-
ние, че не усвоява 30 процента
от собствените си средства.
Удобно е да се прехвърля отго-
ворността на районите кмето-
ве, но това няма да отнеме от-
говорността от общината”, ка-
тегорична е общинската съвет-
ничка от БСП.

Общинската администрация
обаче държи на своята позиция.
Поредното обещание гласи, че
в момента се изграждат 20 нови
сгради на детски градини и
ясли, а до края на годината се
очаква да приключи строител-
ството на 14 от тях. Там ще
бъдат разкрити допълнително
още над 1100 места за деца в
градински групи. Да видим...

Деси ВЕЛЕВА

Äå ãè äåòñêèòå ãðàäèíè?
Сградите за нови забавачки на София стоят само в общинските списъци,
прехвърлят се от една година в друга, докато 11 000 деца още чакат за прием

лева, при положение, че нито
една от заложените сгради в
предходната година не е реа-
лизирана.

За да се стигне изобщо до
строеж обаче, е нужно място.
Най-лесното, което администра-
цията успя да постигне, бе да
запълни дворовете на детските
градини с нови пристройки за 2
до 4 групи и да изтормози деца
и персонал с шум и пряхоляк
година-две. Тъй като всяко сво-

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2016 „. - 1490 ÏÂÒÚ‡; 1457 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2017 „. - 922 ÏÂÒÚ‡; 1824 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2018 „. - 380 ÏÂÒÚ‡, 1519 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2019 „. - 4907 ÏÂÒÚ‡; 6174 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2020 „. - 3819 ÏÂÒÚ‡; 7953 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

–Ó‰ÂÌË ÔÂÁ 2021 „. - 2169 ÏÂÒÚ‡; 4695 Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË

Много от сградите на градини се строят години и извън предвидените срокове

Докато държавните
градини са пълни до краен
предел, частните
предлагат по-добри условия,
но на по-високи цени

Над 10 000 деца
ще останат
да гледат
детските градини
зад оградата
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За да приемем единната валута, ЕЦБ
и Съветът на ЕС трябва да ни предложат

Ïî ïúòÿ
êúì åâðîòî

Петър ИЛИЕВ

Новината, че МС е приел
План за въвеждане на еврото
от 1 януари 2024 г., създаде
впечатлението, че влизането
ни в еврозоната от спомена-
тата дата не подлежи на
съмнение. И от тук нататък
трябва единствено да се гот-
вим за това събитие. Веднага
трябва да изясним, че нещата
стоят по доста по-различен
начин.

На първо място, във
въпросния план недвусмисле-
но се казва следното: “Пости-
гането на номинална и устой-
чива конвергенция е условие-
то за членство (има се пред-
вид членство в еврозоната),
съгласно Договора за ЕС, ко-
ето страната ни трябва да
изпълни. Постигането на та-
кава конвергенция се опреде-
ля от изпълнението на крите-
риите за членство в еврозо-
ната, дефинирани в Договора
от Маастрихт, а именно:

- Критерий за ценова ста-
билност, според който сред-
ният темп на инфлация след-
ва да не надвишава с повече
от 1,5 процентни пункта
средния темп на инфлация в
трите държави членки с най-
добри резултати в областта
на ценовата стабилност;

- Бюджетният дефицит да
не надвишава 3% от БВП;

- Държавният дълг да не
надвишава 60% от БВП;

- Средният размер на но-
миналния дългосрочен лихвен
процент, измерен чрез доход-
ността на десетгодишните
държавни облигации, деноми-
нирани в национална валута,
за период от една година пре-
ди оценката да не превишава
с повече от 2 процентни
пункта средната стойност на
показателя за трите държави
членки с най-добри резулта-
ти в областта на ценовата
стабилност;

- Участие във Валутно-
курсовия механизъм II за пе-
риод от най-малко две години
преди оценката, без обезце-
няване спрямо централния
курс.”

С изискванията за дълга и
за участието в ERM II няма
да имаме проблеми. Такива
могат да възникнат при
изпълнението на показатели-

те за бюджетен дефицит и за
лихвения процент, но те, при
определено напрежение, са
решими. Изпълнението на
критерия за инфлацията оба-
че може да се окаже непре-
одолим. И ако не можем да
изпълним всички тези изиск-
вания, дали ще получим пока-
на за влизане в ЕС, която да
приемем?

При обявяването на Пла-
на за въвеждане на еврото ми-
нистърът на финансите Асен
Василев обяви, че той осигу-
рява техническата готовност
на страната за този акт. “Това
е оперативен план, който
дава ясни срокове и задачи
към банките, към платежните
и държавните институции как
точно да се въведе еврото, как
да се извърши превалутира-
нето на депозити и заеми,
така че да можем на 1 януари
2024 г. да имаме техническа
готовност за приемане на
еврото”, заяви Асен Василев.
Да, техническа готовност
трябва да имаме, ако ни бъде
предложено да въведем евро-

то и ако оценката за ползите
и рисковете от този акт пока-
же, че приемането на евенту-
ална покана за влизането на
България в еврозоната от 1
януари 2024-та отговаря на
интересите на българската
икономика.

Този анализ е от
особена важност

защото само той може да даде
възможност и на бизнеса, и на
гражданите, а и на много от
политиците да си съставят
информирано мнение за ефек-
тите от въвеждане на еврото.
И на базата на него да плани-
рат своите решения и дейст-
вия. В съобщението на МФ се

цитира министър Василев,
който по този въпрос е заявил,
че: “в момента се работи по
анализа на БНБ и МФ за ефек-
тите от въвеждането на евро-
то и след финализирането му
ще бъде публикуван”.

Ще е интересно в този
анализ каква ще е оценката за
водената от ЕЦБ парична по-
литика по отношение на це-
новата стабилност и дали
банката изпълнява вменените
й със закон ангажименти в
тази сфера. Редно е също така
в анализа да видим оценка за
качеството на активите в ев-
росистемата и какво ще се
случи с тях - по-точно каква
преоценка ще претърпят при
увеличаване на лихвите на
ЕЦБ и при намаляване на ко-
личествените облекчения.

Друга тема, която трябва
да бъде засегната в анализа и
оценката, е как паричната по-
литика на ЕЦБ се отразява на
държавите от еврозоната с
разминаващи се икономичес-
ки цикли и, на базата на съпо-
ставки, да видим какви ще са
ефектите за България. За да
не бъдем след това изненада-
ни, когато ЕЦБ води полити-
ка с нарастване на лихвените
равнища, а на нас като ико-
номика ни трябва нещо по
различно. Или обратното. И
това са само малка част от
темите, които детайлно тряб-
ва да бъдат разгледани в един
такъв анализ.

А писмен предварителен
ангажимент
за фиксинга?

В началото на Плана за
въвеждане на еврото е казано,
че всички превалутирания ще
стават по настоящия фикси-
ран курс на лева спрямо евро-
пейската валута. “България
участва във ВМ II с режима
си на паричен съвет (валутен
борд) и фиксиран централен
курс от 1,95583 лева за 1
евро, който курс ще бъде за-
пазен и при влизането на стра-
ната ни в еврозоната”, пише в

В Плана за въвеждане на еврото детайлно са разписани
сроковете и начините, по които това ще става.

Ето някои важни детайли:
Един месец след като Съветът на ЕС вземе решение, че Р

България отговаря на необходимите условия за въвеждане
на еврото и потвърди фиксирания обменен курс за конвер-
тиране на лева в евро, ще влезе в сила изискване за задължи-
телно обозначаване на цените едновременно в лева и евро.
Това задължение ще продължи да бъде в сила 12 месеца от
датата на приемане на еврото.

През първия един месец от деня на въвеждането на един-
ната европейска валута в Р България левът и еврото ще
бъдат в обращение едновременно, като и двете валути ще
бъдат със статут на законно платежно средство. Това озна-
чава, че ако страната ни се присъедини към еврозоната на 1
януари 2024 г., до 31 януари 2024 г. включително левът и
еврото ще бъдат едновременно законно платежно средство.
След изтичането на този един месец еврото ще остане един-
ственото законно платежно средство в България.

Едномесечният преходен период ще спомогне да се оси-
гури постепенен преход към новата валута. През този един
месец гражданите ще могат да плащат и в двете валути в
търговските обекти и центрове за услуги. От друга страна,
търговците трябва да връщат рестото на клиентите си из-
ключително в евро, освен ако не могат да го направят от
практически съображения.

През първите шест месеца от датата на въвеждане на
еврото банките в България и “Български пощи” ЕАД ще
обменят безплатно на каса банкноти и монети от лева в евро,
а през следващите шест месеца ще могат да налагат такса за
тази услуга.

БНБ ще обменя без такса банкноти и монети от лева в
евро от деня на приемане на еврото за неограничено време.

От датата на членство на България в еврозоната всички
разплащателни сметки, депозитни сметки, текущи бюджетни
сметки, спестовни сметки, набирателни сметки, ликвидаци-
онни сметки и други сметки в местни банки, както и платеж-
ни сметки при други доставчици на платежни услуги (пла-
тежни институции и дружества за електронни пари), ще бъдат
еднократно, автоматично и безплатно превалутирани в евро.

документа. И още в него се
казва: “Превалутирането ще
се извършва чрез прилагането
на неотменимо фиксирания
валутен курс от 1,95583 лева
за 1 евро, който ще бъде
потвърден с изменение на Рег-
ламент (EО) №2866/98. Не се
допуска преизчисляване на
суми, използвайки съкратена-
та форма на фиксирания об-
менен курс, а трябва да се
използва изцяло фиксираният
курс за обмен, т.е. с всичките
пет знака след десетичната
точка. Едва тогава получени-
ят резултат може да бъде
закръглен до втория знак след
десетичната точка.”

Тук е добре да се знае, че
Регламент (ЕO) №2866/98 е
относно валутните курсове
към еврото на валутите на
държавите членки, които при-
емат еврото. Уточнението, че
при замяната на лева с евро
ще се ползва само и единст-
вено сегашният фиксинг, е
много хубав детайл в плана,
защото той преди липсваше,
което създаваше опасения, че
при приемането на еврото
това може да стане при по-
скъпо евро спрямо лева - на-
пример 1 евро за 2 лева, ко-
ето щеше да ощети спестите-
лите в национална валута. Но
без да желаем да се заяждаме,
е добре да знаем откъде уп-
равляващите са сигурни, че
ЕЦБ и Съветът на ЕС ще ни
предложат да влезем в евро-
зоната по сегашния фиксинг,
а не по някакъв друг курс?
Ако няма такъв писмен пред-
варителен ангажимент, е доб-
ре НС да излезе с решение, че
присъединяването към евро-
то може да стане само по
сегашния фиксинг. За да няма
неприятни изненади в послед-
ния момент, както в недале-
кото минало се получи със за-
тварянето на блокове на
АЕЦ “Козлодуй” и влизането
ни в ЕС.

Money.bg,
със съкращения

Âàæíè äåòàéëè
è ñðîêîâå
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Ðàçëè÷íîòî ëèöå íà
àêîðäåîíà ñ „Motion Trio”
Известният полски състав гостува за концерт и майсторски
клас в Европейския музикален фестивал

22-рото издание на Ев-
ропейския музикален фести-
вал предлага на столичната
публика да открие едно раз-
лично лице на инструмента
акордеон, който мнозина
вероятно свързват преди
всичко с фолклорната музи-
ка. На 2 юни в зала 11 на
НДК от 19,30 ч. ще гостува
“Motion Trio” от Полша -
трима виртуозни акордеони-
сти, представящи огромния
потенциал на този инстру-
мент, научи ДУМА от Ире-
на Данкова.

Оригиналният ансамбъл
е основан през 1996 г. от
Януш Войтарович, ръково-
дител на групата и основен
композитор. Другите участ-
ници са Павел Баранек и
Марчин Галажин. Те са не
само класически образовани
акордеонисти, но и творци,
които успешно адаптират за
състава музика от различни
епохи и стилове и създават
нови произведения. Повече
от 25 години триото попу-
ляризира акордеона и пол-

СНИМКА “КАНТУС ФИРМУС”

ската музика по света, изна-
сяйки концерти в 43 стра-
ни. Ансамбълът получава
Голямата награда на Меж-
дународния конкурс за
съвременна камерна музика
“Кшищоф Пендерецки” в
Краков през 2000 г. и свири
на престижни международ-
ни сцени. През 2011 г. му-

зикантите са удостоени с
“Honoris Gratia” от кмета на
Краков за принос към кул-
турата на града. “Motion
Trio” свири на концертни
акордеони “Pigini Super
Sirius Bayan”.

Гостуването на “Motion
Trio” у нас се реализира в
партньорство с Полския ин-

ститут в София. Програмата
на 2 юни, озаглавена “От
Шопен до Максимюк”, е
съставена от творби на из-
вестни полски композитори,
аранжирани за триото от
самите изпълнители. “Част
от пиесите са обичаен избор,
а други са резултат от моето
собствено изследване”, спо-
деля Януш Войтарович. Ня-
кои от тях са предложени на
триото за транскрипция от
самите композитори - като
“Орава” от Войчех Килар,
“Шакона” и “Три пиеси в
стар стил” от Кшищоф Пен-
дерецки. В основата на съби-
тието е пиесата на Йежи
Максимюк от 2021 г. “When
Dreams Burn”, посветена на
ансамбъла.

На 3 юни в НМА “Проф.
П. Владигеров”, зала 48, от
10,30 ч. ще се проведе май-
сторски клас с музикантите
от “Motion Trio”. Те ще ра-
ботят с млади акордеонисти
от Музикалната академия и
НУИ “Панайот Пипков” -
Плевен.

Âðú÷âàò íàãðàäèòå íà ïîáåäèòåëèòå
âúâ ôîëêëîðíàòà êëàñàöèÿ „Íàäïÿâàíå”

Кои са победителите във фолклор-
ната класация “Надпяване” на програ-
ма “Христо Ботев” ще стане ясно на
2 юни от 18,30 ч. в Първо студио на
БНР, входът е свободен. Призьорите
ще получат наградите на тържествена
церемония, а публиката в студиото ще
чуе изпълненията им на традиционния
галаконцерт.

Специални гости на финала на
11-ото издание на фолклорната класа-
ция “Надпяване” ще бъдат певицата
Цветина Маринова, кавалджията Геор-
ги Добрев, оркестър “Шопчета - бобче-
та”, малката Стефани Митева и вокал-
ната формация “Гласове на традиция-
та”. На сцената заедно с водещите

СНИМКА БНР

Юлия Гатдерова и Магдалена Стояно-
ва ще бъдат и виртуозните музиканти
от Оркестъра за народна музика на БНР
с техния диригент Димитър Христов.

“Надпяване” е единствената по рода
си класация за професионална народна
музика, която дава възможност на раз-
лични изпълнители и техните произве-
дения да се преборят за гласовете на
слушателите в рамките на един месец.
Единадесетте категории отразяват мно-
гожанровото разнообразие на българ-
ската народна музика в нейната цялост.
В края на всяка състезателна година
лауреатите от музикалната надпревара
получават своите награди на галакон-
церт с участието на Оркестъра за на-

родна музика на БНР и много любими
солисти, а слушателите на “Жива вода”
могат да се наслаждават на този музи-
кален празник пряко в ефира на про-
грама “Христо Ботев”.

Нова книга за Ботев
представя „Колибри”

Навръх Деня

на Ботев и на

загиналите за

свободата и не-

зависимостта

на България ще

п р е д с т а в и м

една смела, че-

стна и следова-

телно провока-

тивна книга,

озаглавена “Да

убиеш Ботев.

Мистерии, спомени, лъжи”, съоб-

щават издателите от “Колибри”.

Премиерата ще се състои на 2 юни

от 19 ч. в “Casa Libri” в присъ-

ствието на автора Искрен Краси-

миров. Подобно на своя герой, ав-

торът на книгата не е подвластен

на табутата и на разните само-

ограничения, служещи като оправ-

дание за нежеланието или страха

да бъдеш инакомислещ, да оборваш

наложените мантри, посочват из-

дателите.

Филмът „Съдия след
игото” с премиера
на 1 юни по БНТ 1

СНИМКА БНТ

Официалната премиера на но-
вия документален филм на БНТ -
“Съдия след игото”, представящ
непозната история за Иван Вазов,
ще се състои на 1 юни от 21,45 ч.
Режисьор е Мартин Геновски, сце-
наристка - Силвия Недкова, а про-
дуцент - Цветан Недков. В ролите
зрителите ще видят Асен Кобила-
ров, Миглена Бохеми Везирова,
Жори Руменов и други. Докумен-
талният филм “Съдия след иго-
то” разказва за непознатата ис-
тория на Иван Вазов. Времето, в
което се случват събитията, е
след Освобождението от петве-
ковния мрак на България. Младата
държава има нужда от млади
държавници - хора умни и способ-
ни. Иван Вазов все още е далеч от
титлата “Народен поет” и все
още не е написал “Под игото” и
“Епопея на забравените”. Той е
само на 29 г., когато става първи-
ят съдия на Берковица. В балкан-
ското градче се раждат някои от
най-красивите му творби, избухва и
умира една любов. А съдебните ре-
шения на съдията без юридическо
образование и опит се превръщат в
първите забавни легенди на едва
зараждащото се българско правосъ-
дие. Още преди официалната си
премиера, филмът “Съдия след иго-
то” получи две номинации “Васил
Гендов 2022” в категориите “До-
кументален филм” и “Документа-
лен дебют”. Целият филм е реали-
зиран в Берковица и околностите
за три месеца, а игралните възста-
новки са заснети за една седмица.

Àëåêñàíäðèíà Ñòîÿíîâà-Àíäðååâà äåáþòèðà
â ðîëÿòà íà Ïåïåëÿøêà â Ñîôèéñêàòà îïåðà

Операта “Пепеляшка”
от Джоакино Росини пред-
ставя на 5 юни от 16 ч.
Софийската опера и балет.
“Пепеляшка” е комична
опера в две действия. Ли-
бретото е на Джакопо
Ферети по едноименната
приказка на Шарл Перо.
Първото представление на
творбата е на 25 януари
1817 г. в “Театро Вале” в
Рим. Росини е на 25 годи-
ни, когато написва “Пепе-
ляшка”, но вече има зад
себе си поредица оперни
бисери като “Севилският

СНИМКА
СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

бръснар”,  “Танкреди”,
“Италианката в Алжир” и
други. Операта “Пепеляш-
ка” се смята за една от
най-изящните партитури
за вокал и ансамбъл. Увер-
тюрата е изпълнявана чес-
то в концертни програми.
Почти през целия XIX в.
нейната популярност се
сравнява с тази на “Севил-
ският бръснар”.

Александрина Стояно-
ва-Андреева ще дебютира
в ролята на Анджелина
(Пепеляшка). Хрисимир
Дамянов ще бъде принц

Рамиро, Атанас Младенов
ще играе Дандини, Нико-
лай Петров ще бъде Дон
Манифико, Милена Гюро-
ва - Клоринда, Благовеста
Мекки-Цветкова - Тисбе,
и Евгений Станимиров ще
е в ролята на Алидоро.

Диригент е Жорж Ди-
митров,  режисьорка -
Вера Петрова, сценогра-
фия - Боряна Ангелова,
художничка на костюми -
Християна Михалева-
Зорбалиева, диригентка
на хора - Виолета Дими-
трова.
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ТЕЛЕЦ

Може да похарчите повече
пари само за вас, но все
пак поглеждайте етике-
тите и внимавайте.

ОВЕН

През този ден бъдете глу-
хи към безпочвени напад-
ки, така или иначе без тях
няма да минете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не вярвайте на околните,
нито дори на близките, за
да не се окажете оръжие
в ръцете им.

22 май - 21 юни

РАК

Оставете въображението
да прескочи границите на
реалността. Така ще раз-
пуснете най-добре.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Дръжте телефона до
себе си, за да не пропус-
нете обаждане. Трябва да
приключите всичко.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Не правете компромиси.
Работата ви ще върви без
проблем. Нещата ще са
организирани точно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Изключително продукти-
вен ден, при условие че във
всички неща, които прави-
те, проявявате разум.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Опитайте се да обръщате
повече внимание на добри-
те новини. Няма как да
промените всичко.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

През този ден ще ви се
наложи да се поизпотите.
Мислете бързо и дейст-
вайте умно.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Важно е да бъдете искре-
ни с близките хора, защо-
то те със сигурност ще ви
помогнат много.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Движението и разнообра-
зието са вашата рецепта.
Насилете се да бъдете по-
оптимистични.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Сутринта и вечерта ще са
много различни. Пригот-
вете се за възходи и плав-
но приземяване.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

СЛЪНЧЕВО ГРЪМОТЕВИЦИ ГРЪМОТЕВИЦИ

ÕÂ·ÂÒÂÌ ÔÓÍÓ‚ËÚÂÎ Ì‡ Ó‰‡ Ì‡
ÙËÎÓÒÓÙËÚÂ Ë ‚ÒË˜ÍË, Ú˙ÒÂ˘Ë
ËÒÚËÌ‡Ú‡

—‚. fiÒÚËÌ ‘ËÎÓÒÓÙ (»ÛÒÚËÌ ‘Ë-
ÎÓÒÓÙ) (fiÒÚËÌ Ã˙˜ÂÌËÍ) (ÓÍ. 105 -
ÓÍ. 165/7) e ‡ÌÌÓıËÒÚËˇÌÒÍË ·Ó-
„ÓÒÎÓ‚ Ë ÙËÎÓÒÓÙ, ÓÚÂˆ Ì‡ ÷˙Í‚‡-
Ú‡, Â‰ËÌ ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ Ë Ì‡È-ˇÍËÚÂ
ıËÒÚËˇÌÒÍË ÔËÒ‡ÚÂÎË-‡ÔÓÎÓ„ÂÚË.
–Ó‰ÂÌ ‚ —ËËˇ, ‚ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
„˙ˆÍË ÍÓÎÓÌËÒÚ, ÔËÌ‡‰ÎÂÊ‡˘ Í˙Ï
Ò˙ÒÚÓˇÚÂÎÌ‡Ú‡ ÔÓ‚ËÌˆË‡ÎÌ‡ ‡ËÒ-
ÚÓÍ‡ˆËˇ, ÍÓÂÚÓ ÔÓÁ‚ÓÎËÎÓ ‰‡ ÔÓÎÛ-
˜Ë ‰Ó·Ó Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ. ¬ Ò‚ÓËÚÂ
Ú˙ÒÂÌËˇ Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡ Ë ÒÏËÒ˙Î‡ Ì‡
ÊË‚ÓÚ‡ Ò‚. fiÒÚËÌ ÔÂÏËÌ‡Î ÔÓÒÎÂ-
‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓ ÔÂÁ ÙËÎÓÒÓÙËˇÚ‡ Ì‡
ÒÚÓËˆËÚÂ, ÔÂËÔ‡ÚÂÚËˆËÚÂ, ÔËÚ‡„Ó-
ÂÈˆËÚÂ Ë ÌÂÓÔÎ‡ÚÓÌËˆËÚÂ. ¬˙Á„ÎÂ-
‰ËÚÂ ÏÛ ·ËÎË ËÁ„‡‰ÂÌË ‚˙ıÛ ‚ˇ‡-
Ú‡, ˜Â ì‡ÁÛÏ˙Ú „ÓÒÔÓ‰ÒÚ‚‡ Ì‡‰
‚ÒË˜ÍÓî. œÓ‚‡ÚÌÓ Ò˙·ËÚËÂ ‚ ÌÂ„Ó-
‚ÓÚÓ ‰ÛıÓ‚ÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ ·ËÎ‡ ÒÂ˘‡-
Ú‡ Ò ÌÂÔÓÁÌ‡Ú ÒÚ‡Âˆ, ÍÓˇÚÓ ÒÔÓ-
ÒÓ·ÒÚ‚‡Î‡ Á‡ Ó·˙˘‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ò‚.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 1 ˛ÌË ŒÚ‰‡ÌËÂ Ì‡ œ‡Òı‡, Ò‚. Ï˜Í fiÒÚËÌ ‘ËÎÓÒÓÙ, Ò‚. Ï˜ˆË fiÒÚËÌ Ë ‰ÛÊËÌ‡Ú‡ ÏÛ

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ /Ô/
05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 Õ‡È-‚ÂÎËÍËˇÚ ÙËÎÏ Ì‡

‚ÒË˜ÍË ‚ÂÏÂÌ‡ ‰ÂÚÒÍË
Ú‚ ÙËÎÏ

14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚
ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 15 ÂÔ./

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 “˙ÊÂÒÚ‚ÂÌ ÏËÚËÌ„-Á‡ˇ

ÔÓ ÔÓ‚Ó‰ ƒÂÌˇ Ì‡ ¡ÓÚÂ‚
Ë Á‡„ËÌ‡ÎËÚÂ Á‡ Ò‚Ó·Ó-
‰‡Ú‡ Ë ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓÒÚÚ‡
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ¬‡ˆ‡

21.45 —˙‰Ëˇ ÒÎÂ‰ Ë„ÓÚÓ ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.15 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (16)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /10

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ƒÊËÌÒ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 15 ÂÔ./
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

- ÒÂË‡Î, Ò.4
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.45

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.13

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.8

00.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.2

01.10 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.10, 11

02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.40 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.40 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.25 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

02.00 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË

ËÒÚÓËË, ·ÂÎˇÁ‡ÎË ÊË-

‚ÓÚ‡ Ì‡ ËÁ‚ÂÒÚÌË Ë

Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌË ıÓ‡

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì“Ó·ÓÎî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡-

ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡-

ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ƒÂÚÒÍË ÔÂÒÌË

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî

21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

На 1-ви юни 2022 г. се навършват
40 дни от кончината на

д-р ХРИСТО
ДЕМИРЕВСКИ

от гр. Кюстендил

Дълбок поклон пред паметта на
социалиста, антифашиста и Човека!

От семейството и приятелите

СКРЪБНА ВЕСТ

fiÒÚËÌ ‚ ıËÒÚËˇÌÒÚ‚ÓÚÓ. —Ú‡Âˆ˙Ú
ËÁÍ‡Á‡Î ÏËÒ˙ÎÚ‡, ˜Â ìÎ˛·ËÚÂÎˇÚ Ì‡
‰ÛÏËÚÂî Â ìÙËÎÓÎÓ„î, ìÒÓÙËÒÚî, ‡
ÌÂ ÙËÎÓÒÓÙ, ‰ÓÍ‡ÚÓ ËÒÚËÌÒÍËˇÚ
ìÎ˛·ËÚÂÎ Ì‡ Ï˙‰ÓÒÚÚ‡î Â ìÎ˛·Ë-
ÚÂÎ Ì‡ ‰ÂÎÓÚÓî, Ú.Â. ˜Ó‚ÂÍ, Á‡ ÍÓ„Ó-
ÚÓ Á‡‚ÂÚËÚÂ Ì‡ œËÒ‡ÌËˇÚ‡ Ò‡ ˙ÍÓ-
‚Ó‰ÒÚ‚Ó Á‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ. ŒÍÓÎÓ 133 „.

Ò‚. fiÒÚËÌ ÔËÂÎ —‚ÂÚÓ Í˙˘ÂÌËÂ Ë
ÔÓ‰˙ÎÊËÎ Á‡ÌËÏ‡ÌËˇÚ‡ ÒË Ò Î˛-
·ÓÏ˙‰ËÂ, ÌÓ ÚÓÁË Ô˙Ú Ì‡Ô˙ÎÌÓ Û·Â-
‰ÂÌ, ˜Â ıËÒÚËˇÌÒÚ‚ÓÚÓ Â ËÒÚËÌÌ‡-
Ú‡ ÙËÎÓÒÓÙËˇ (ì’ËÒÚÓÒ-ÀÓ„ÓÒ Ë
»ÒÚËÌ‡Ú‡-ÀÓ„ÓÒ Ò‡ Ú˙Ê‰ÂÒÚ‚ÂÌËî).
¬ –ËÏ Ò‚. fiÒÚËÌ Ò˙Á‰‡Î Ô˙‚‡Ú‡
ıËÒÚËˇÌÒÍ‡ ÙËÎÓÒÓÙÒÍ‡ ¯ÍÓÎ‡ Ë
ÔÓ‰˙ÎÊËÎ ‰‡ ÌÓÒË Ó·ÎÂÍÎÓÚÓ Ì‡
ÚÓ„‡‚‡¯ÌËÚÂ ÙËÎÓÒÓÙË ‰Ó Í‡ˇ Ì‡
ÊË‚ÓÚ‡ ÒË (‰ÓÚÓ„‡‚‡ ÏÌÓÁËÌ‡ ÒÏˇ-
Ú‡ÎË, ˜Â ‚ ’ËÒÚ‡ ‚ˇ‚‡Ú Ò‡ÏÓ ÌÂ-
Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÚÂ). —Â‰ Û˜ÂÌËˆËÚÂ ÏÛ
·ËÎ Ë “‡ˆËˇÌ (Tatian), ÍÓÈÚÓ ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ „Ó Ì‡ÂÍ˙Î ì‰ÓÒÚÓÂÌ Á‡ ‚ÒˇÍÓ
ËÁÛÏÎÂÌËÂî.

œÓ ÍÎÂ‚ÂÚÌË˜ÂÒÍË ‰ÓÌÓÒ Ì‡  Ë-
ÒÍÂÌÚ, Ò‚. fiÒÚËÌ Ë ¯ÂÒÚ ÓÚ Û˜ÂÌË-
ˆËÚÂ ÏÛ ·ËÎË Á‡ÎÓ‚ÂÌË, Ï˙˜ÂÌË Ë
ÛÏ˙Ú‚ÂÌË ÔÓ ‚ÂÏÂÚÓ Ì‡ ËÏÔÂ‡-
ÚÓ Ã‡Í ¿‚ÂÎËÈ. «Ì‡ÏÂÌËÚ‡Ú‡
ÔÓÔÓ‚Â‰ Ì‡ Ò‚. fiÒÚËÌ ‚ Ò˙‰‡ Á‡
ËÔÓÒÚ‡ÒÌ‡Ú‡ »ÒÚËÌ‡-’ËÒÚÓÒ Ë ÌÂ-
„Ó‚‡Ú‡ ÒÏ˙Ú ‰ÓÍ‡Á‡ÎË, ˜Â ÚÓÈ ÌÂ Â
·ËÎ ìÙËÎÓÎÓ„î, ‡ ÙËÎÓÒÓÙ - ‚ Ì‡È-
‚˙Á‚Ë¯ÂÌËˇ ÒÏËÒ˙Î Ì‡ ‰ÛÏ‡Ú‡.



Преди да му бъде измислено собствено название,

оранжевият цвят е бил наричан „жълто-червен”.

Сегашното му име е вдъхновено от портокалите,

но през старофренски - orenge, което на свой ред

всъщност е от санскритската дума naranga.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
1 ЮНИ 15
2022

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√»  ⁄– ≈À¿ÕŒ¬,
‡ÍÚ¸Ó
√≈Œ–√» —“¿Õ◊≈¬,
ÔÓÔ ÔÂ‚Âˆ Ë ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
Õ¿ƒfl œŒœŒ¬¿, ÔÓÂÚÂÒ‡,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡ Ë ÔÂ‚Ó‰‡˜Í‡
Õ» ŒÀ¿ —“¿“ Œ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ Ë ÒˆÂÌ‡ËÒÚ
œÀ¿Ã≈Õ¿ √≈“Œ¬¿,
‡ÍÚËÒ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

«Ó˙Ú Â, ‰ÓÍ‡ÚÓ ‚ÎÂÁÂ¯ ‚ ‰ÂÚ-
ÒÍ‡Ú‡ „‡‰ËÌ‡. œÓÒÎÂ ·‡Í‡Î‡‚˙ Ë
Ï‡„ËÒÚ˙ ‚ÒÂ ˘Â „Ë ËÁ·ÛÚ‡¯
ÌˇÍ‡Í ÒË.

Чилийски учени твърдят, че иглоли-
стно дърво, известно като “Великия
дядо” (Great Grandfather), с диаметър на
ствола 4 метра, е най-старото живо дърво
в света, което надминава предишния ре-
кордьор с повече от 600 години, съобщи
“Гардиън”. Проучването на д-р Джона-
тан Баричивич от Лабораторията за на-
уки за климата и околната среда в Париж
показва, че патагонският кипарис, нари-
чан още Alerce Milenario, може да е на
възраст до 5484 г. Патагонският кипарис
расте в Чили и Аржентина и принадлежи
към семейството на гигантските секвои.
Той расте много бавно и може да достиг-
не височина до 45 м, съобщи БГНЕС.

Íàé-ñòàðîòî
äúðâî å êèïàðèñ
íà íàä 5000 ã.

Учени са открили в отро-
вата на змии и паяци необи-
чайни бактерии, които са ус-
пели да се приспособят към
суровата среда благодарение
на мутация, пише сп. “Май-
кробайолъджи спектрум”.
Известно е, че бактериите са
способни да се адаптират към
различни и на пръв поглед
непригодни за живот условия.

Авторите на изследването
от университета на  Нортум-
брия, Великобритания, съоб-
щават, че са открили бакте-
рии в отровата на змии и
паяци. Някои от микробите
вероятно са попаднали от
околната среда. Други обаче
са открити както в отровата,
така и в отровните жлези.
Микроорганизмите са мути-
рали, за да развият устойчи-
вост на отровата и нейните
антибиотици. Същевременно
нормалните популации на
същите бактерии загиват от
отровата. Учените се надяват,
че откритието ще помогне да
се разбере по-добре как мик-
робите се приспособяват към
антибиотиците.

Музеят на хумора и сатирата в Габро-
во навършва 50 години през 2022 г. Тази
златна годишнина съвпада с 25-ото изда-
ние на Габровското биенале, един от най-
мащабните международни форуми за из-
куство в България. Тази година то може
да се похвали с три изложби с участието
на над сто артисти от цял свят. Темата е
“Икономия на средствата”, актуална не
само заради пословичната габровска пес-
теливост, а и с оглед на все по-критичната
нужда от икономисване, запазване и гри-
жа за ресурсите в световен мащаб.

В тази изложба е представена малка
част от творбите, селектирани от между-
народно жури в раздел “Карикатура”, ко-
ито ще бъдат повод за усмивки, но и ще
дадат храна за размисъл.

Националният природонаучен музей
при БАН е първата спирка на пътуващата
изложба. Тя може да бъде разгледана в зала
“Левентис” от 1 до 23 юни, официалното
откриване е на 1 юни от 18 ч. Посетителите
ще могат да видят произведенията на носи-
теля на Голямата награда за карикатура

“Златен Езоп” Ивайло Цветков, който ще
бъде специален гост на откриването, и на
Олекси Кустовски от Украйна, носител на
Наградата за карикатура.

Трите изложби от 25-ото Габровско
биенале - журираните селекции “Карикату-
ра” и “Съвременно изкуство”, както и кура-
торската изложба “Тренинг за чувствител-
ност”, може да бъдат разгледани в Музея на
хумора и сатирата до 30 септември.

Освен творби на автори от цял свят, в
периода 20 май - 30 септември биеналето
представя богата паралелна програма - на-
блюдение на птици, дискусии, прожекции,
пърформанси, екологични игри, уъркшо-
пи и детски ателиета. Освен в Габрово и
в София, биеналето включва изложби и
събития в Черни Осъм, Стара Загора, Ата-
насовското езеро и Посетителския център
“Пода” в Бургас, Камчия, Маджарово,
Велико Търново, Националния парк “Цен-
трален Балкан”.

Биеналето се организира от Музея на
хумора и сатирата с подкрепата на община
Габрово и Министерството на културата.

Ìóòàöèÿ
ïîìàãà
íà áàêòåðèè
äà îöåëÿâàò
â çìèéñêà
îòðîâà

Ãàáðîâñêîòî áèåíàëå
ãîñòóâà â Ñîôèÿ
Националният природонаучен музей при БАН е първата спирка
от турнето на пътуващата изложба „Икономия на средствата”

ИВАЙЛО ЦВЕТКОВ

В деня на “най-важните хора
на света” - 1 юни, Столичната
библиотека подарява на децата
празник под наслов “Чети, иг-
рай и твори на площад “Славей-
ков” - игри, арт ателиета, забав-
ни състезания с награди.
“Въздушната принцеса” от
Джордж Макдоналд ще предста-
ви театър “Възраждане” пред

Ñòîëè÷íàòà áèáëèîòåêà ñ ðàçíîîáðàçíè
èíèöèàòèâè â Äåíÿ íà äåòåòî
библиотеката от 12,30 ч. Маги-
ческа реалност, приказка с
принцове, принцеси и зли ве-
щици, с много песни и атрак-
тивна визия с участието на ак-
тьорите Виттория Николова,
Йордан Ръсин, Георги Злата-
рев, Мариана Жикич, Жана Ра-
шева. От 14 до 17 ч. ще има
“Филмов следобед в библиоте-
ката”. Пълната програма може
да се намери в сайта на СБ.

Библиобусът на Столична-

та библиотека в партньорст-
во с Дирекция Природен парк
“Витоша” по традиция ще
участва на Празника на дете-
то в планината. Малчуганите
ги очакват нови детски кни-
ги, представяне на Музея на
совата, еко работилници. С
това събитие се поставя на-
чалото на седмото издание на
“Библиотека в планината”,
част от традиционната кам-
пания “Зелени библиотеки в

парковете на София”.
На 1 юни във всички фили-

али на Библиотеката на Со-
фия ще се провеждат различ-
ни арт инициативи. Желаещи-
те деца до 14 години ще полу-
чат едногодишни безплатни
карти за библиотеката и по-
даръци - детски книжки. Днес
започва и кампанията “Детско
лято в Столичната библиоте-
ка” с разнообразни събития за
деца от 5 до 15 г.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Шефът на БФС летял с чартър до Париж с боса на Лудогорец

Íàìåñèõà Ìèõàéëîâ
â „÷åðíî òîòî”

Борислав Михайлов беше
забъркан в “черно тото”.
Шефът на БФС е посрещнал
2011 година в Сингапур в
компанията на определяния за
“мозък” на тотомафията Тан
Сеет Енг, твърди разследва-
щият сайт bird.bg. Той илюс-
трира разкритието със сним-
ка, на която се виждат двама-
та, както и бившият президент
на Беласица Костадин Хаджи-
иванов, наричан Коце Маца,
считан за един от големите
играчи в уреждането на мачо-
ве у нас.

Дни след тържеството
Михайлов е подписал дого-
вор с фирма, контролирана
от Тан Сеет Енг (наричан Дан
Тан), за организиране на кон-
трола на националния отбор
с Естония. Двубоят се прове-
де на 9 февруари 2011 г. в
Турция и завърши 2:2 след
четири гола от дузпи. След
разследване ФИФА реши, че
мачът е бил манипулиран и
го анулира. Тогава стана
ясно, че двубоят е организи-
ран, за да бъде уреден. Спи-
сание “Щерн” съобщи, че на
мача са заложени поне 5 млн.
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
18.55 Франция - Нидерландия
(юноши)
21.35 Шотландия - Украйна

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ЛИГА НА НАЦИИТЕ
19.00 Полша - Уелс

ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Тенерифе - Лас Палмас

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
21.45 Италия - Аржентина

ПО РИНГ
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
18.00 и 21.00 ЕП в Тирана

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Китай - Нидерландия
(жени)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
12.30 “Ролан Гарос”СНИМКА СПОРТАЛ

Валентин Генчев беше безгрешен по пътя към титлата

Близнаците Петко и Андреа Христови
(вдясно) и селекционерът Ясен Петров
подкрепиха инициативата “Born a Fighter”

евро от тотомафията.
bird.bg информира още, че

Михайлов е пътувал с чартъ-
рен полет до Париж, заедно
със собственика на шампиона

Лудогорец - Кирил Домусчи-
ев, за финала на Шампионска
лига. Михайлов се защити, че
е бил поканен официално от
УЕФА и призова да “не се

обръща внимание на доноси”.
“Приятелският мач между

България и Естония от годи-
ни присъства в учебния мате-
риал на УЕФА, при това -
като пример за некоректна
схема без участието и знани-
ето на нито една от двете
федерации. Всички други ин-
терпретации са не просто
неадекватни, но и подсъдни.

Призовавам всички фут-
болни хора да не обръщат вни-
мание на откровени доноси, а
да се фокусират към предсто-
ящите мачове на националния
ни отбор. Подмладяването на
България е факт и днес мом-
четата ни имат нужда само и
единствено от подкрепа, а не
от негативизъм. Нека да ги
подкрепим. Успех, лъвове”,
обяви Михайлов.

Националите ни посрещат
утре Северна Македония в
Разград, а в неделя отново на
“Хювефарма Арена” приема-
ме и Грузия. Очакванията са
стадионът да бъде пълен и
поради тази причина на пло-
ща “Ларго” в града се обосо-
бява фен зона за забавление и
гледане на двубоите.

Любо Пенев доведе
бразилец в ЦСКА 1948

Октавио е първото лятно
попълнение на ЦСКА 1948. Бившият
футболист на Фиорентина е одоб-
рен от новия треньор Любослав
Пенев. 28-годишният бразилски
атакуващ полузащитник за послед-
но защитава цветовете на Локо
Сф, за който записа 29 мача във
всички турнири с 9 гола и 3 асис-
тенции. Той беше сред лидерите на
“железничарите” и с добрите си
изяви през кампанията се отличи
като един от най-техничните и
креативни халфове в елита. В Бълга-
рия той е играл още в Берое и за
старозагорци има 37 мача и 4 гола.

Излезе от печат
книгата за Туньо

Òðåòî eâðîçëàòî
çà ùàíãèñòèòå

Българските щангисти продължават тоталната си
доминация на Европейското първенство в Тирана. Със
златен медал се окичи и Валентин Генчев (67 кг). До-
сега при мъжете титлите неизменно печелят българи-
те, след като на старта триумфираха Ангел Русев (55)
и Иван Димов (61), а Габриел Маринов взе бронз в
същата категория. Генчев беше безупречен на подиу-
ма в столицата на Албания. Тежкоатлетът от Стара
Загора започна с перфектно изхвърляне, като премина
през 133, 135 и 139 кг и така си осигури сребро в
движението, на 3 кг след Шота Мишвелидзе (Груз).

В изтласкването обаче Генчев започна своите
опити, след като всички останали вече бяха приклю-
чили. Още първият - на 169 кг, му осигури титлата
в двубоя и в изтласкването. После нашият премина
през 175 кг и чак на 180 кг се препъна. Така бълга-
ринът взе европейско злато с двубой 314 кг, със 7
повече от Мишвелидзе. Бронзът остана за Акоран
Ернандес (Исп) с 299 кг (138+161). НАКРАТКО

Сръбският треньор Саша Илич държи
под напрежение шефовете на ЦСКА.
Въпреки постигнатото пълно споразуме-
ние преди седмица, 44-годишният специ-
алист не е приел окончателно офертата
на “червените” и не е подписал договор.
Основна причина за забавянето е овакан-
тяването на треньорския пост в отбора,
чиято легенда е Илич - Партизан. Той е

Второ издание на биографията
на легендарния защитник Трифон
Иванов вече е на пазара. Книгата
“Трифон Железния” с 14 нови сним-
ки, сред които и такива от него-
вия последен купон с приятели,
може да бъде намерена в най-доб-
рите книжарници и на Панаира на
книгата в София. Трифон Иванов
се весели с приятели пет дни преди
да си тръгне от този свят през
зимата на 2016 г. Кадрите са
предоставени от великотърновския
журналист Ангел Ганцаров, който
е присъствал на тържеството.
Личните архиви на четвъртите в
света също проговарят за Трифон
във второто издание. Туньо си
тръгна от този свят само на 50
години, но остава завинаги в спо-
мените и сърцата на българите.
На негово име се присъжда годиш-
на награда “Лъвско сърце”.

Èëè÷ íå å ñèãóðåí çà ÖÑÊÀ,
òðàíñôåðúò íà Êàéñåäî - ñúùî

фаворит на феновете на “Гробарите” за
нов наставник след оставката на Алек-
сандър Станоевич. За “ЮНА” се спрягат
още няколко имена, сред които Младен
Кръстаич, който обаче заяви, че не бърза
да се прибира в Сърбия.

От “Армията” се опитват да форси-
рат преговорите и се надяват да подпи-
шат със специалиста, който в понеделник

да изведе “червените” на първа трени-
ровка за сезон 2022/23.

Трансферът на Жорди Кайседо в тур-
ския гранд Бешикташ е пред провал.
Пречка пред сделката ще се окаже цената
от 5 милиона евро, поставена от “черве-
ните”, както и начинът на плащането й.
От “Армията” държат парите за еквадор-
ския национал да бъдат платени накуп,
докато “Черните орли” са предложили да
се разплатят на траншове.

Агентът на Кайседо - Ернан Бенато,
призна, че преговорите са зациклили и че
с клиента му ще се насочат към други
оферти.


